
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 8

dijous, 26 de juliol de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents:

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores:  SRA. ROSA MARIA FERNÁNDEZ LABELLA, SR.  JORDI TORT I
REINA, SR.  GERMÁN BARRENA CASERO,  SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. GEMMA
BADIA CEQUIER,  SRA.  ESTER  ZAMORANO  ROMAN,  SR.  JOSE  MANUEL  VARA
PINDADO, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS GARCÍA AJENJO, SR.
FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GLORIA LASHERAS  CORTÉS,   SR.  ANDREU
PÉREZ LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. MARTA JIMÉNEZ I IBORRA,
SR. MIGUEL HERRERA DÍAZ, SR. JUAN CARLOS BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA
PARÉS  CENTENO,  SR.  JOSEP  LLOBET  NAVARRO, SR.  RAMON  CASTELLANO
ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT.

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventoraa accidental: Sra. Herminia Vilches Roca

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  26  de  juliol  de  2018,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria, amb  la presidència  del Sr. Raquel Sánchez Jiménez, com alcaldessa-presidenta,
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general Sr.
Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i nou minuts, la Sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió.

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm 7, de data 28 de juny de 2018

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   DONAR COMPTE AL PLE MUNICIPAL RESPECTE ALS TREBALLS   
REALITZATS PER LA COMISSIÓ PER A L’ELABORACIÓ D’UN NOU 
REGLAMENT DE SEGONA ACTIVITAT DE LA POLICIA MUNICIPAL DE GAVÀ

 
 
Donar  compte  al  ple  municipal  que  la  Tinenta  d’alcalde  de  l’Àmbit  de  Ciutat  i  Territori  i
presidenta de la Comissió per a l’elaboració d’un nou reglament de segona activitat de la Policia
Municipal  de  Gavà en la  sessió celebrada el  passat  dia  25 de juny de 2018 va presentar  i
sotmetre a votació la següent proposta de moció al ple municipal:
 
“Per acord de Ple de data 22 de febrer de 2018, i a l'empara de l'article 62 del Decret 179/1995
de 13 juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels ens locals, es crea i
nomena la Comissió per l’elaboració d’un nou Reglament de segona activitat de la Policia
Municipal de Gavà.
 
En data 15  de  març de  2018,  es  reuneix,  en  sessió  ordinària,  la  Comissió  d’estudi  per  a
l’elaboració d’un nou reglament de segona activitat de la Policia Municipal de Gavà, donant
per constituïda en aquesta mateixa data l'esmentada Comissió d’estudi.
 
En aquesta sessió s’acorda encarregar un informe als serveis jurídics municipals respecte a la
documentació ja presentada juntament amb la proposta de resolució aprovada pel Ple de 22 de
febrer de 2018 –proposta de reglament de segona activitat de la Policia Municipal de Gavà- , i
al seu torn s'ofereix per la presidència la possibilitat que tots els membres d’aquesta comissió
que  ho  desitgin  de  forma  addicional  puguin  presentar  totes  aquelles  altres  propostes  que
considerin oportunes per tal que siguin també estudiades.
 
En data  1  de  juny  de  2018,  es  torna a  reunir  ,  en  sessió  ordinària,  la  Comissió  d’estudi
concloent  donar  un  temps  a  tots  els  membres  de  la  comissió  perquè  puguin  estudiar  amb
deteniment  tota  la  informació  i  documentació  lliurada  en  aquesta  sessió  -entre  d'altres,
l'informe de secretaria i  intervenció municipal-  i  s'  emplaça per  la  presidència a totes  les
persones a una propera sessió de la comissió per a manifestar les conclusions que es detreguin
a la vista de la informació aportada per totes les parts.
 
Així mateix, d’acord amb el que s’estableix a l’art. 62.2 ROAS, se sol·licita i aporta a tots els
membres de la comissió els informes emesos per la Subdirecció General de Coordinació de la
Policia de Catalunya de la Generalitat de Catalunya,, la Federació de Municipis de Catalunya
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i l’Associació de Municipis de Catalunya en relació a la regulació de reglaments de segona
activitat per part dels Ajuntaments..
 
Un cop estudiada la documentació aportada per tots els membres de la Comissió, es fa palesa
les  divergències  interpretatives  dels  membres  de  la  Comissió  respecte  a les  previsions de
l'article 194 del Reial Decret legislatiu 8/2015  en relació a la compatibilitat de determinades
incapacitats amb la segona activitat.

Malgrat  la  clara  voluntat  d’aquest  consistori  de  regular  la  segona  activitat  per  via
reglamentària,  tenint  en  compte  les  necessitats  dels  agents  afectats  per  les  corresponents
incapacitats,  aquesta voluntat  política no pot  anar més enllà del  que la norma habilita,  ni
forçar  per  motius  de  prudència  jurídica  interpretacions  que  s’aparten  de  la  doctrina
jurisprudencial dominant.

Som coneixedors tots els grups municipals de la reactivació de l’activitat parlamentària del
Parlament  de  Catalunya  i  per  tant  de  la  presentació  de  nou  de  la  Proposició´  de  llei  de
regulació´  de  la  segona activitat  d’aplicació´  als  cossos  de  Bombers  de  la  Generalitat  de
Catalunya, de Mossos d’Esquadra i  de les policies locals,  que gaudeix d’un ampli consens
polític.

També  som  coneixedors  que  l’objecte  de  la  Proposició  de  llei  és  regular,  d’una  manera
conjunta per als cossos de Bombers de la Generalitat, dels Mossos d’Esquadra i de les policies
locals, la segona activitat, la qual, segons el text de la norma, és una situació´ administrativa
especial, prevista només per a aquests cossos especials de funcionaris que tenen encomanades
unes tasques que requereixen unes condicions físiques o psíquiques concretes, i és precisament
per aquest fet que la proposició de llei homogeneïtza, sistematitza i precisa els extrems que en
aquesta comissió es debaten.

Més  enllà  del  debat  polític,  avançar-nos  al  canvi  normatiu  sense  comptar  amb  l’aval
parlamentari,  mantenint  clarobscurs  i  interpretacions  forçades  que  es  poden  apartar  de
l’actual norma, pot implicar posar en risc la viabilitat del reglament que ara es proposa, com
també el seu impacte econòmic i òbviament la inoportunitat davant un possible canvi imminent
de la norma, i el que és pitjor, posar en risc la situació jurídica dels agents afectats.

A la  vista  de  tota  la  documentació  lliurada,  i  sens  perjudici  dels  informes  emesos  per  la
intervenció i la secretaria municipal, aquesta presidència proposa l' adopció dels següents:
 
 
ACORDS
 
Primer.- Desestimar l’esborrany de la proposta de reglament de segona activitat presentada en
el ple de 22 de febrer de 2018.
 
Segon.-  Instar per mitjà d’una proposta de resolució del plenari municipal al Parlament de
Catalunya a desenvolupar i aprovar la Proposició de llei de regulació de la segona activitat
d’aplicació´ als cossos de Bombers de la Generalitat de Catalunya, de Mossos d’Esquadra i de
les policies locals, que resolgui aquelles divergències interpretatives respecte a les previsions
de l'article 194 del Reial decret legislatiu 8/2015 en relació a la compatibilitat de determinades
incapacitats amb la segona activitat.
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Tercer.- Traslladar els treballs per a l’elaboració del nou reglament de segona activitat de la
Policia Municipal a la Comissió paritària de segona activitat actualment constituïda en l’àmbit
dels recursos humans amb la representació de la part social i de l’Ajuntament. Així mateix, de
forma periòdica caldrà informar del desenvolupament dels seus treballs a la junta de portaveus
de l’Ajuntament de Gavà.
 
Quart.- Donar compte dels presents acords a tots els membres del Ple municipal.”
 
Aquesta proposició de moció va ser sotmesa a votació de les persones assistents i el resultat va
ser 4 vots a favor, 5 vots en contra, 3 abstencions i 1 no va votar, per la qual cosa no va ser
aprovada i en conseqüència la comissió va finalitzar el seu mandat sense cap acord respecte a
les finalitats i objectius pels quals va ser creada en el seu moment.

---------

Un cop exposat el punt per la  tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Ciutat i Territori, la Sra.
Fernández,   la  Sra.  Parés,  del  grup  municipal  del  Partit  Popular,  va  manifestar  que
lamentaven que la voluntat inicial de tots els grups municipals es veiés paralitzada per
una manca d’acord final amb totes les parts implicades.  La segona activitat ha d’estar
regulada  garantint  la  màxima  seguretat  dels  treballadors,  especialment  la  policia
municipal pel risc i la tasca que desenvolupa. És necessari que la Generalitat iniciï els
tràmits per a una llei catalana però també  que des de la comissió de l’Ajuntament es
segueixi treballant.

A continuació va intervenir el Sr. Herrera,  del grup municipal de Gavà sí se puede, que
va dir que el seu grup esperava l’aprovació d’aquest reglament, i que es pogués arribar a
un acord per a la seva aprovació.  

El Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans va explicar que la tramitació havia estat
una mica lenta i s’estava dilatant massa, i  per tant no els hi semblava tan clara la voluntat
de l’aprovació del reglament. S‘ha trigat tant de  temps a fer les reunions, que ha donat
temps a què surti  la sentència del Tribunal de Justícia de Catalunya que desestima la
impugnació al recurs que va fer la Generalitat als dos reglaments de segona activitat de la
policia municipal que havien estat aprovats en aquells moments i ha donat per vàlids els
reglaments que es van presentar i que són el document de base que es va utilitzar a Gavà
perquè la policia municipal tingués un reglament de segona activitat. Fins el nou informe
de Secretaria, es fa ressò que aquestes al·legacions s’han rebutjat. Va finalitzar dient que
lamentava que no es tingués encara aquest reglament, però esperava que les normes de
rang superior ho fessin.

De nou va intervenir la Sra. Fernández que va dir que tots havien assistit a les comissions,
on  es  va  explicar  que  segons  reunions  mantingudes  amb  experts,  van  explicar  la
problemàtica que hi havia envers aquests reglaments, i és de sentit comú esperar a que hi
hagi  una proposta  de llei,  que va quedar aturada per  la  finalització del  mandat  de la
Generalitat.
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3 – PRENDRE CONEIXEMENT DE LA NOVA CONFIGURACIÓ DEL GRUP 
MUNICIPAL SOCIALISTA-CANDIDATURA DEL PROGRÉS
 
Fets
 
Que en data 24 de setembre de 2015, el Ple de l'Ajuntament va prendre coneixement de la
configuració del GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-CANDIDATURA DE PROGRÉS.
 
Que el Ple de l'Ajuntament en sessió de 28 de juny de 2018 va prendre coneixement de les
renúncies  presentades  pels  regidors  Sr.  Miquel  Àngel  Díaz  Naranjo  i  Sr.  Jordi  Jiménez
Horcajadas,  els  quals  actuaven com a portaveu i  com a secretari,  respectivament,  del  grup
municipal.
 
Que dit grup municipal ha comunicat, mitjançant escrit dirigit a l'alcaldessa registrat d'entrada a
l'Ajuntament el dia 12 de juliol de 2018, amb número 17206, la seva nova configuració.
 
Fonaments de dret

• Art. 42 del Reglament Orgànic Municipal.
• Art. 50 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la

Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.
Per tot això, es dóna compte al Ple municipal de la modificació en la configuració del Grup
Municipal Socialista- Candidatura del Progrés, amb les següents designacions:
 
Com a  portaveu el Sr. JORDI TORT I REINA,  i com a  suplent la Sra. ROSA MARIA
FERNÁNDEZ LABELLA.

Així mateix, s’ha designat com a secretari del grup el Sr. JORDI TORT I REINA.

4 –   P  RESA DE POSSESSIÓ DE LA NOVA REGIDORA DEL GRUP MUNICIPAL   
SOCIALISTA- CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC), SRA ESTER ZAMORANO 
ROMÁN.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Jordi Jiménez Horcajadas, formulada mitjançant escrit
registrat d'entrada a l’Ajuntament el dia 14 de juny de 2018, amb núm. 14815.
 
Posteriorment,  es  va  remetre  certificació  de  l’esmentat  acord  plenari  a  la  Junta  Electoral
Central, a l’objecte de procedir a la substitució conforme al que disposa l’article 182 de la Ley
Orgánica del Régimen Electoral General,  indicant–li alhora, en compliment de la Instrucción
de  10  de  julio  de  2003,  de  la  Junta  Electoral  Central,  sobre  substitución  de  cargos
representativos locales,  el nom de la persona a la que corresponia cobrir la vacant, que és la
Sra. Ester Zamorano Román.
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L’alcaldessa, en la seva qualitat de representant i presidenta de la Corporació Municipal, va donar
possessió a la Sra ESTER ZAMORANO ROMÁN.  del càrrec de regidora de l'Ajuntament de
Gavà, en substitució --per renúncia-- del Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS.
 
La  condició  de  Conseller  Electe  per  la  candidatura  del  PARTIT DELS  SOCIALISTES  DE
CATALUNY-CANDIDATURA DEL PROGRÉS (PSC) va quedar acreditada per la credencial
expedida a la Sra. Ester Zamorano Román el dia 12 de juliol de 2018 per la Junta Electoral Central.
 
Prèviament, la Sra. Zamorano havia presentat, davant la Secretaria General de l'Ajuntament, la
declaració dels seus béns i de les activitats privades que li proporcionen o li poden proporcionar
ingressos econòmics o afecten a l'àmbit de competències de la Corporació, prevista --com a requisit
previ a la presa de possessió-- en l'Article 75-5 de la Ley 7/1985, de 2 de Abril, Reguladora de las
Bases del Régimen Local.
 
En el moment de la presa de possessió va prestar el jurament o la promesa requerida en l'Article
108-6 de la Ley Orgánica 5/1985, de 16 de Junio, del Régimen Electoral General.

----------

El  Sr.  Cots,  secretari  general  de  l’Ajuntament,  va  explicar  els  antecedents  d’aquest
nomenament,  en concret que en el Ple de 28 de juny, es va prendre coneixement de la
renúncia del Sr. Jordi Jiménez Horcajadas, regidor del grup del municipal socialista,  i
sol·licitada la credencial a la Junta Electoral de zona, i un cop rebuda, es podia efectuar el
nomenament de la nova regidora, atès que segons la seva declaració de béns i activitats,
no es troba en cap supòsit d’incompatibilitat.

A continuació, la sra. alcaldessa va cridar a la sra. Esther Zamorano per tal de prendre
possessió del seu càrrec.

5 – PRESA DE POSSESSIÓ DEL NOU REGIDOR DEL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA- CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC), SR. JOSÉ MANUEL VARA 
PINDADO.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Miquel Ângel Diaz Naranjo, formulada mitjançant
escrit registrat a l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número 15465.
 
Posteriorment, es va remetre certificació de l’esmentat acord plenari a la Junta Electoral Central,
a l’objecte de procedir a la substitució conforme al que disposa l’article 182 de la Ley Orgánica
del Régimen Electoral General, indicant–li alhora, en compliment de la Instrucción de 10 de
julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre substitución de cargos representativos locales,
el nom de la persona a la que corresponia cobrir la vacant,  que és el Sr.  José Manuel Vara
Pindado.
 
L’alcaldessa, en la seva qualitat de representant i presidenta de la Corporació Municipal,  va
donar  possessió  al  Sr.  JOSÉ  MANUEL  VARA PINDADO. del  càrrec  de  regidor  de
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l'Ajuntament  de  Gavà,  en  substitució  --per  renúncia--  del  Sr.  MIQUEL ÀNGEL DIAZ
NARANJO.
 
La condició de Conseller Electe per la candidatura del PARTIT DELS SOCIALISTES DE
CATALUNY-CANDIDATURA  DEL  PROGRÉS  (PSC)  va  quedar  acreditada  per  la
credencial expedida al Sr. José Manuel Vara Pindado el dia 12 de juliol de 2018 per la Junta
Electoral Central.
 
Prèviament,  el  Sr.  Vara  havia  presentat,  davant  la  Secretaria  General  de  l'Ajuntament,  la
declaració dels seus béns i de les activitats privades que li proporcionen o li poden proporcionar
ingressos econòmics o afecten a l'àmbit de competències de la Corporació, prevista --com a
requisit  previ  a  la  presa  de  possessió--  en  l'Article  75-5  de  la  Ley 7/1985,  de  2  de  Abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local.
 
En el moment de la presa de possessió va prestar el jurament o la promesa requerida en l'Article
108-6 de la Ley Orgánica 5/1985, de 16 de Junio, del Régimen Electoral General.

----------

De  nou  va  intervenir  el  secretari  general  de  l’Ajuntament  i va  explicar  que  un  cop
presentada la renúncia al ple de 28 de juny de 2018 del Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo,
es va demanar la credencial  i  havia estat  enviada per la Junta Electoral  Central,  i  en
aquest  cas  era  el  Sr.  José  Manuel  Vara  Pindado  el  següent  regidor  a  la  llista  de  la
candidatura del grup municipal socialista de Gavà, qui havia presentat la seva declaració
de béns i activitats abans de la celebració de la sessió del Ple.

Seguidament el Sr.  Vara va prometre el seu càrrec davant l’alcaldessa,  la Sra.  Raquel
Sánchez.

6 – PRESA DE POSSESSIÓ DE LA NOVA REGIDORA DEL GRUP MUNICIPAL DE 
C'S, SRA. GLORIA LASHERAS   CORTÉS.  
 
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidora de la Sra. Guadalupe del Río Reyes, formulada mitjançant
escrit registrat a l'Ajuntament en data 1 de juny de 2018.
 
Posteriorment, es va remetre certificació de l’esmentat acord plenari a la Junta Electoral Central,
a l’objecte de procedir a la substitució conforme al que disposa l’article 182 de la Ley Orgánica
del Régimen Electoral General, indicant–li alhora, en compliment de la Instrucción de 10 de
julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre substitución de cargos representativos locales,
el nom de la persona a la que corresponia cobrir la vacant, que és la Sra. Gloria Lasheras Cortés.
 
L’alcaldessa, en la seva qualitat de representant i presidenta de la Corporació Municipal,  va
donar  possessió  a  la Sra.  GLORIA LASHERAS  CORTÉS. del càrrec  de  regidor  de
l'Ajuntament de Gavà,  en substitució --per renúncia-- de la Sra. GUADALUPE DEL RÍO
REYES.

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



 
La  condició  de  Conseller  Electe per  la  candidatura  de  CIUTADANS-PARTIDO  DE  LA
CIUDADANIA (C's) va  quedar  acreditada  per  la  credencial  expedida  a  la  Sra  Gloria
Lasheras Cortés el dia 12 de juliol de 2018 per la Junta Electoral Central.
 
Prèviament, la Sra. Lasheras havia presentat, davant la Secretaria General de l'Ajuntament, la
declaració dels seus béns i de les activitats privades que li proporcionen o li poden proporcionar
ingressos econòmics o afecten a l'àmbit de competències de la Corporació, prevista --com a
requisit  previ  a  la  presa  de  possessió--  en  l'Article  75-5  de  la  Ley 7/1985,  de  2  de  Abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local.
 
En el moment de la presa de possessió va prestar el jurament o la promesa requerida en l'Article
108-6 de la Ley Orgánica 5/1985, de 16 de Junio, del Régimen Electoral General.

----------

El Sr. Cots va explicar que degut a la renúncia de la regidora Guadalupe del Río, del grup
municipal de Ciutadans, es va demanar la credencial corresponent a la Junta Electoral
Central, i un cop rebuda, corresponia a la Sra. Gloria Lasheras Cortés, que havia presentat
la seva declaració de béns i activitats davant la Secretaria General, i es procediria a la
seva presa de possessió.

A continuació, com s’havia fet a les anteriors presses de possessió, va fer lectura del
jurament o promesa establert al Reial Decret 707/1979 de 5 d’abril, i la Sra. Lasheras va
prendre possessió del seu càrrec de regidora del grup municipal de Ciutadans.

7 – PRENDRE CONEIXEMENT DE L'ADSCRIPCIÓ REGIDOR/REGIDORA AL 
GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA-CANDIDATURA DE PROGRÉS
 
Fets
 
Havent estat acreditat per la Junta Electoral Central la condició de Consellers Electes per la
candidatura del Partit dels Socialistes de Catalunya-Candidatura del Progrés (PSC), de la Sra.
Ester Zamorano Román i del Sr. José Manuel Vara Pindado i havent pres possessió del càrrec de
regidora i regidor, respectivament, de l'Ajuntament de Gavà en sessió plenària de 26-07-2018.
 
Atès que tant la Sra. Zamorano com el Sr. Vara han comunicat la seva voluntat d'adscriure al
Grup Municipal Socialista-Candidatura del Progrés (PSC).
 
Fonaments de dret
 
Art. 41.2 del Reglament Orgànic Muncipal
Art. 50.2 i 50.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.
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Per tot això, es dóna compte al Ple de l'adscripció de la Sra. Ester Zamorano Román i del
Sr. José Manuel Vara Pindado al Grup Municipal Socialista-Candidatura del Progrés.

8 – PRENDRE CONEIXEMENT DE L'ADSCRIPCIÓ REGIDORA AL GRUP 
MUNICIPAL CIUTADANS -GAVÀ (C'S).
 
Fets
 
Havent  estat  acreditat  per  la  Junta  Electoral  Central  la  condició de Conseller  Electe  per  la
candidatura Ciutadans-Partido de La Ciutadania de la Sra. Gloria Lasheras Cortés i havent pres
possessió del càrrec de regidora de l'Ajuntament de Gavà en sessió plenària de 26 de juliol de
2018.
 
Atès  que  la  Sra.  Lasheras  ha  comunicat  la  seva  voluntat  d'adscriure  al  grup  municipal
Ciutadans-Gavà(C's)
 
Fonaments de dret
 
Art. 41.2 del Reglament Orgànic Muncipal
Art. 50.2 i 50.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.
 
Per tot això,  es dóna compte al Ple de l'adscripció de la Sra. Gloria Lasheras Cortés al
Grup Municipal Ciutadans-Gavà (C'S) .

9 –   MODIFICACIÓ COMPOSICIÓ COMISSIONS INFORMATIVES  
 
Fets
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió de 30 de juny de 2015, va adoptar, entre d'altres, l'acord de
determinar el nombre, denominació, competència, periodicitat i composició de les Comissions
Informatives,  com  òrgans  complementaris  de  l'organització  municipal  bàsica  i  preceptiva
establerta  per  la  Llei  7/1985,  de  2  d'abril,  Reguladora  de  les  Bases  del  Règim Local,  han
d'existir amb caràcter permanent en l'Ajuntament de Gavà per disposar-ho així l'Article 60 del
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i l'Article 36 i ss. del Reglament
Orgànic Municipal.
 
Dintre del procés d'organització municipal s'han produït algunes modificacions ocasionades per
renúncies de regidors/regidores i nomenaments dels seus substituts/substitutes que comporten
canvis en la composició de les comissions informatives creades.
 
Per  decret  d'alcaldia  DE1989/2018,  de data  28 de  juny de 2018,  es  van  nomenar  els  nous
presidents/tes i vice-presidents/tes de les comissions informatives
 
Fonaments de dret
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• Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim Local

de Catalunya .
• Reglament Orgànic Municipal

 
Atès que l'acord s'ha d'adoptar per majoria simple dels membres presents, ja que no es troba
inclòs  dintre  de  les  matèries  que  d'acord  amb l'article  47.2  de  la  LBRL i  104  del  Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya,
per les quals es requereix majoria absoluta.
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, proposa al
Ple de l'Ajuntament, l'adopció del següents
 
ACORDS:
 
PRIMER.  Modificar  la  composició  de  les  comissions  informatives existents,  la  DE
L'ÀMBIT DE BENESTAR I ACCIÓ SOCIAL, la de L'ÀMBIT DE NOVA GOVERNANÇA,
ECONOMIA I PROMOCIÓ DE LA CIUTAT, i la de L'ÀMBIT DE LA CIUTAT I TERRITORI,
degut a la incorporació de nous/noves regidors/regidores nomenats/nomenades en substitució
dels regidors/ de les regidores que van renunciar al seu càrrec.
 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE L'ÀMBIT DE BENESTAR I ACCIÓ SOCIAL
 
President: Sr. German Barrena Casero.

Vice-presidenta: Sra. Rosa María Fernández Labell
 

Vocals: Sr. Jordi Tort i Reina (PSC)
Sr. Èric Plaza López (PSC)
Sra. Gemma Badia Cequier (PSC)
Sr. Ester Zamorano Román (PSC)
Sr. José Manuel Vara Pindado (PSC)
Sr. Miguel-Ángel Ibañez Giner (C’s)
Sr. Carlos García Ajenjo (C’s)
Sr. Francisco Gavilán Peña (C’s)
Sra. Gloria Lasheras Cortés (C’s)
Sr. Andreu Pérez i Lorite (ERC)
Sr. Albert Massana i Gràcia (ERC)
Sra. Marta Jiménez Iborra (ERC)
Sr Juan Carlos Bondía Garcia (GSSP)
Sr. Miguel Herrera Díaz (GSSP)
Sra. Mónica Parés Centeno (PP)
Sr. Josep Llobet Navarro (PP)
Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU)
Sr. Antoni Rafanell Amat (CiU)
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COMISSIÓ INFORMATIVA DE L'ÀMBIT DE NOVA GOVERNANÇA, ECONOMIA i
PROMOCIÓ DE LA CIUTAT
 
President: Sr. Jordi Tort i Reina.

Vice-president : Sr. German Barrena Casero.
 

Vocals: Sra. Rosa-Maria Fernández Labella (PSC)
Sr. Èric Plaza López (PSC)
Sra. Gemma Badia Cequier (PSC)
Sr. Ester Zamorano Román (PSC)
Sr. José Manuel Vara Pindado (PSC)
Sr. Miguel-Ángel Ibañez Giner (C’s)
Sr. Carlos García Ajenjo (C’s)
Sr. Francisco Gavilán Peña (C’s)
Sra. Gloria Lasheras Cortés (C’s)
Sr. Andreu Pérez I Lorite (ERC)
Sr. Albert Massana I Gràcia (ERC)
Sra. Marta Jiménez Iborra (ERC)
Sr Juan Carlos Bondía Garcia (GSSP)
Sr. Miguel Herrera Díaz (GSSP)
Sra. Mónica Parés Centeno (PP)
Sr. Josep Llobet Navarro (PP)
Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU)
Sr. Antoni Rafanell Amat (CiU)

 
COMISSIÓ INFORMATIVA DE L'ÀMBIT DE CIUTAT I TERRITORI
 
Presidenta: Sra. Rosa-Maria Fernández Labella.

Vice-president : Sr. Jordi Tort i Reina
 

Vocals: Sr. German Barrena Casero (PSC)
Sr. Èric Plaza López (PSC)
Sra. Gemma Badia Cequier (PSC)
Sr. Ester Zamorano Román (PSC)
Sr. José Manuel Vara Pindado (PSC)
Sr. Miguel-Ángel Ibañez Giner (C’s)
Sr. Carlos García Ajenjo (C’s)
Sr. Francisco Gavilán Peña (C’s)
Sra. Gloria Lasheras Cortés (C’s)
Sr. Andreu Pérez I Lorite (ERC)
Sr. Albert Massana I Gràcia (ERC)
Sra. Marta Jiménez Iborra (ERC)
Sr Juan Carlos Bondía Garcia (GSSP)
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Sr. Miguel Herrera Díaz (GSSP)
Sra. Mónica Parés Centeno (PP)
Sr. Josep Llobet Navarro (PP)
Sr. Ramon Castellano Espinosa (CiU)
Sr. Antoni Rafanell Amat (CiU)

 
 SEGON.  En les  Comissions Informatives,  a  cada Grup Municipal,  amb independència  del
nombre efectiu de membres del Grup que composen la respectiva Comissió, li correspondrà el
següent nombre de vots:
 

PSC: 8 vots

C's : 4 vots

ERC: 3 vots

GSSP: 2 vots

PP : 2 vots

CiU: 2 vots

 
TERCER. La Comissió Informativa de l'Àmbit de Nova Governança, Economia i Promoció de 
la Ciutat, tal com disposa l'article 39.5 del Reglament Orgànic Municipal actuarà també com 
COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES.
 

 
L’acord va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 GSSP, 2 PP i 2 CiU), cap en
contra, i tres (3) abstencions (3 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més
vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la
sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de las Bases del  Régimen Local,  i  l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

10 –   DESIGNACIÓ REPRESENTANT AL CONSORCI DE NORMALITZACIÓ   
LINGÜÍSTICA  
 
Antecedents
 
L'Ajuntament  de  Gavà,  és  membre  del  Consorci  de  Normalització  Lingüística  que  té  per
finalitat fomentar el coneixement, l'ús i la divulgació de la llengua catalana.
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El Ple de l'Ajuntament en sessióde 30 de juny de 2015, va designar al Sr. MIGUEL-ÁNGEL
DÍAZ NARANJO,  com a representant de la Corporació en el plenari del  Consorci per a la
normalització lingüística, i es va nomenar al Sr. GERMÁN BARRENA CASERO, com al
seu substitut.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Miquel Ângel Diaz Naranjo, formulada mitjançant
escrit registrat a l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número 15465.
 
Per la qual cosa es fa necessari procedir a la substitució del Sr. Miquel Àngel Diaz i designar un
nou a representat municipal en dit Consorci.
 
Fonaments de Dret
 
Primer.- L'article 87 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les Bases de Règim Local,
reconeix a les entitats locals el dret de constituir consorcis amb altres administracions públiques
per a fines d'interès comú.
 
Tercer.-  L'article  7.1  dels  Estatuts  del  Consorci  de  Normalització  Lingüística,  aprovats  per
acord del Consell Executiu de la Generalitat en data 3 i 11 d'octubre de 1988, estableix que al
Ple del Consorci cada entitat tindrà un vot, es a dir un representant.
 
Tercer.- L'article 21 1 b) de la LRBL estableix que correspon a l'alcalde/ssa la representació de
l'Ajuntament, atribució que, segons el punt 3 de l'esmentat article és delegable
 
Per tot això, es proposa al Ple de l'Ajuntament, l'adopció del següent
 
ACORD:
 
Designar al Sr. GERMÁN BARRENA CASERO,  tinent d’alcalde de l’Àmbit de Benestar i
Acció  Social  d’aquest  Ajuntament,  com  a  representant de  la  Corporació  en  el  plenari  del
Consorci  per a  la  normalització  lingüística,  i  nomenar a  la  Sra.  ESTER ZAMORANO
ROMÁN com a substituta.

 

L’acord va ser aprovat per nou (9) vots a favor (8 PSC, 1 CiU -Sr. Castellano-), cap en contra, i dotze
abstencions (4 C's, 3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per tant el vot favorable
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las  Bases  del  Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local
de Catalunya.

----------

Després de l’exposició del Sr. Tort, va intervenir la Sra. Parés, qui va anunciar que el seu
grup s’abstindria a la votació, no per la persona designada, sinó perquè no consideren
necessària  la  presència  de Gavà al  Consorci  per  a  la  normalització lingüística,  i  així
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mateix ho van deixar constar els portaveus dels grups municipals d’ERC i de Ciutadans,
Sr. Massana i Sr. Ibáñez, respectivament.  

11 – NOMENAMENTS REPRESENTANTS A LA FUNDACIO CAVIGA
 
Fets
 
L'Ajuntament  de  Gavà,  és  membre  de  la  Fundació  Privada  CAVIGA,  que  té  per  finalitat
fomentar el coneixement, l'ús i la divulgació de la llengua catalana.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió de 30 de juny de 2015, va designar al Sr. MIGUEL-ÁNGEL
DÍAZ  NARANJO,  tinent  d’Alcalde  i  President  de  l'Àmbit  de  Benestar  i  Acció  Social
d’aquest  Ajuntament,  com a representant de  la  Corporació en el  Patronat  de  la  Fundació
Privada CAVIGA per exercir en el seu nom les funcions de patró, i al Sr. GERMAN BARRENA
CASERO, regidor de Cultura, Esports i mediació, com a substitut.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Miquel Ângel Diaz Naranjo, formulada mitjançant
escrit registrat a l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número 15465.
 
Per la qual  cosa es fa necessari  procedir a la substitució del  Sr.  Miquel  Àngel  Diaz com a
representat municipal en dita Fundació.
 
Fonaments de dret
 
Atès que l'article 14 dels seus estatuts estableix que cada institució pública que forma part de la
fundació nomenaran un representant i un substitut, per acord dels seus òrgans competents i de
conformitat amb la legislació aplicable.
 
Atès que l'article 8 del Reglament Orgànic Municipal estableix que:
 
«Dintre dels trenta dies següents al de la sessió constitutiva, l'alcalde o alcaldessa convocarà la
sessió o sessions extraordinàries del Ple de la Corporació que calgui a fi de dictar resolucions
sobre el punt següent:
......
c) Nomenaments de representants de la Corporació en òrgan col·legiats, que siguin competència
del Ple.»
 
Atès que aquest acord s'ha d'adoptar per majoria simple dels membres presents, ja que no es
troba inclòs dintre de les matèries que d'acord amb l'article 47.2 de la LBRL i 104 del Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya,
per les quals es requereix majoria absoluta.
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, proposa al
Ple de l'Ajuntament, l'adopció dels següents
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ACORDS:
 
Primer.- Designar al Sr.GERMAN BARRENA CASERO, tinent d’alcalde i president de 
l'Àmbit de Benestar i Acció Social d’aquest Ajuntament, com a representant de la 
Corporació en el Patronat de la Fundació Privada CAVIGA per exercir en el seu nom les funcions 
de patró, i al Sr.  JOSÉ MANUEL VARA PINDADO com a substitut.
 
Segon.- Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Baix Llobregat i als Ajuntaments de
Castelldefels  i  Viladecans  pel  seu  coneixements  i  efectes  corresponents.
 
L’acord va ser aprovat per onze (11) vots a favor (8 PSC, 2 PP i 1 CiU -Sr. Castellano-), cap en
contra, i deu (10) abstencions (4 C's, 3 ERC, 2 GSSP, i 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per tant el
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació
presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1
de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Després de l’exposició del punt per part del Sr. Tort, el Sr. Massana, del grup municipal
d’ERC, va dir que, igual que al punt anterior, s’abstindrien a la votació no per la persona,
sinó per temes de cartipàs, com també va fer-ho constar el Sr. Ibáñez, del grup municipal
de Ciutadans.

12 – NOMENAMENT NOU REPRESENTANT A LA JUNTA RECTORA DE LA 
MANCOMUNITAT CAN SELLARÉS
 
Relació de fets
 
L'Ajuntament de Gavà, junt amb l'Ajuntament de Viladecans és membre de la Mancomunitat
Municipal  de Can Sellarés,  que té  per objecte  la gestió de Can Sellarés,  complex esportiu,
cultural i social, propietat, per meitat i proindivís, dels Ajuntaments esmentats.
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió de 30 de juny de 2015, va designar als senyors/senyores:
 
1 - RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ (Alcaldessa)
2 - MIQUEL ÀNGEL DÍAZ NARANJO
3 - JORDI TORT I REINA
4 - GERMÁN BARRENA CASERO
5 - CARLOS GARCÍA AJENJO
6 - ANDREU PÉREZ I LORITE
7 - MIGUEL HERRERA DÍAZ
8 - MÓNICA PARÉS CENTENO
 
Regidors/Regidores  d'aquest  Ajuntament  de  Gavà,  com  a  representants  municipals  a
l'Assemblea de la Mancomunitat de Can Sellarés.
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El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de data 28 de juny de 2018 va prendre coneixement
de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Miquel Ângel Diaz Naranjo, formulada mitjançant
escrit registrat a l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número 15465.
 
Per la qual  cosa es fa necessari  procedir a la substitució del  Sr.  Miquel  Àngel  Diaz com a
representat municipal en dita Assemblea
 
Fonaments de dret
 
Atès que l'article 3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les Bases de Règim Local,
estableix en el seu apartat 2, que les Mancomunitats de Municipis tenen la condició d'entitat
local territorial.
 
Atès que l''article 44 de la LBRL reconeix als municipis el dret d'associar-se amb altres per a
l'execució en comú d'obres i serveis determinats de llur competències.
 
Atès que l'article 7 dels Estatuts de la Mancomunitat, aprovats pel Ple de la Corporació de 7 de
juliol de 1988, estableix:
 
«Els  municipis  nomenaran  els  seus  representants  de  la  Junta  Rectora  en  acord  plenari  i  a
proposta dels diferents partits polítics, coalicions, federacions o agrupacions amb representació
a l'Ajuntament. Els llocs a cobrir s'atribuiran a cadascun d'aquests seguint el procediment previst
a l'article 163,1 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de Junio, Régimen Electoral General. Aquest
criteri  de proporcionalitat podrà ser corregit  per garantir una major representació dels grups
minoritaris.
 
Els representants municipals en les Mancomunitats seran vuit, inclòs l'alcalde.»
 
Atès que l'acord s'ha d'adoptar per majoria simple dels membres presents, ja que que no es troba
inclòs  dintre  de  les  matèries  que  d'acord  amb l'article  47.2  de  la  LBRL i  104  del  Decret
Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya,
per les quals es requereix majoria absoluta.
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, proposa al
Ple de l'Ajuntament,l'adopció del següents
 
A C O R D S:
 
Primer.-  Designar al Sr. JOSÉ MANUEL VARA PINDADO, en substitució -per renúncia-
del Sr. Miquel Àngel Díaz Naranjo, com a representant municipal a la Junta Rectora de la
Mancomunitat de Can Sellarés .
 
Segon.-  Comunicar  el  present  acord  als  interessats  i  a  la  Mancomunitat  de  Can  Sellarés.
 
L’acord va ser aprovat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 C's,  2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr.
Castellano-), cap en contra, i quatre (4) abstencions (3 ERC i 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
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Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix
l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l ’art.
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal
i de règim local de Catalunya.

13 –   ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA   
SOCIETAT MERCANTIL LOCAL “GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A. 
(GTI, SA)”, RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ
 
Fets
 
Per acord de Ple de l'Ajuntament, actuant com a tal i com a JUNTA GENERAL de la Societat
Privada Municipal GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A. (GTI, S,A),  en sessió
de data 30 de juny de 2015, es van nomenar als  membres que constituirien el nou Consell
d'Administració, d'entre els quals hi figura el Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo.
 
En dit acord s'especificava que els Consellers que siguin membres de la Corporació Municipal
cessaran també quan cessin en ella.
 
El Ple de l'Ajuntament, en sessió de 28 de juny de 2018, va prendre coneixement de la renúncia
al càrrec de regidor del Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo.
 
Per la qual cosa es fa necessari procedir al cessament del Sr. Diaz i al nomenament d'un nou
Conseller de la societat
 
Fonaments de dret
 

• Estatuts de la societat mercantil municipal « Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA,
(GTI, SA)

• Text Refós de la Llei de Societats de Capital
• Art. 211 i ss. del Decret179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres,

activitats i serveis dels ens locals
 
Per tot això, aquesta alcaldia, en virtut de les atribucions que legalment té conferides, proposa al
Ple l'adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.  Disposar  el  cessament  del  Sr.  MIQUEL ÀNGEL DIAZ  NARANJO,  com  a
membre del Consell d'Administració de la societat mercantil municipal "Gavanenca de Terrenys
i Immobles, SA. (GTI, S.A.),  a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts,
atesa la seva renúncia, amb efectes des del dia 28 de juny de 2018.
 
SEGON. Nomenar per cobrir la vacant produïda, al Sr GERMAN BARRENA CASERO, de
nacionalitat espanyola, domiciliat al carrer Garraf, núm. 9, bxs. de Gavà i amb DNI 44415713E.
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El nomenament  es  fa  pel  període pendent  de complir  pel  Conseller  substituït.  La separació
podrà  ser  acordada  en  qualsevol  moment  per  la  Junta  General  (Ajuntament  en  Ple).El
nomenament  haurà  d'ésser  acceptat  per  l’interessat  mitjançant  compareixença  davant  el
Secretari  de l'Ajuntament,  amb declaració -a més a més- de què no està sotmès a cap dels
supòsits de prohibició establerts en l'Art. 213 del Text Refós de la Llei de Societats de Capital,
ni  a  cap  classe  d'incompatibilitat  de  la  resta  de  normatives  aplicables.

 
L’acord va ser aprovat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 C's,  2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr.
Castellano-), cap en contra, i quatre (4) abstencions (3 ERC i 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix
l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l ’art.
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal
i de règim local de Catalunya.

 

14 –   ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE LA   
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, SA. 
(PRESEC, SA.) RELATIU AL CESSAMENT I NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL D’ADMINISTRACIÓ
 
Fets
 
Per acord de Ple de l'Ajuntament, actuant com a tal i com a JUNTA GENERAL de la Societat
Privada Municipal PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, SA (PRESEC, SA),  en sessió de
data  30  de  juny  de  2015,  es  van  nomenar  als  membres  que  constituirien  el  nou  Consell
d'Administració, d'entre els quals hi figura el Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo.
 
En dit acord s'especificava que els Consellers que siguin membres de la Corporació Municipal
cessaran també quan cessin en ella.
 
El Ple de l'Ajuntament, en sessió de 28 de juny de 2018, va prendre coneixement de la renúncia
al càrrec de regidor del Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo.
 
Per la qual cosa es fa necessari procedir al cessament del Sr. Diaz i al nomenament d'un nou
Conseller de la societat
 
Fonaments de dret
 

• Estatuts de la Societat Privada Municipal PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ,
SA (PRESEC, SA),

• Text Refós de la Llei de Societats Anònimes
• Art. 211 i ss. del Decret179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres,

activitats i serveis dels ens locals
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Per tot això, aquesta alcaldia, en virtut de les atribucions que legalment té conferides, proposa al
Ple l'adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.  Disposar  el  cessament  del  Sr.  MIQUEL ÀNGEL DIAZ  NARANJO,  com  a
membre  del  Consell  d'Administració  de  la  societat  privada  municipal  PRESTACIÓ  DE
SERVEIS AL CIUTADÀ, SA (PRESEC, SA),   a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9
dels seus Estatuts, atesa la seva renúncia, amb efectes des del dia 28 de juny de 2018.
 
SEGON. Nomenar per cobrir la vacant produïda, al Sr GERMAN BARRENA CASERO, de
nacionalitat espanyola, domiciliat al carrer Garraf, núm. 9, bxs. de Gavà i amb DNI 44415713E.
 
El  nomenament  es  fa  pel  període pendent  de complir  pel  Conseller  substituït.  La separació
podrà  ser  acordada  en  qualsevol  moment  per  la  Junta  General  (Ajuntament  en  Ple).El
nomenament  haurà  d'ésser  acceptat  per  l’interessat  mitjançant  compareixença  davant  el
Secretari  de l'Ajuntament,  amb declaració -a més a més- de què no està sotmès a cap dels
supòsits de prohibició establerts en l'Art. 124 del Text Refós de la Llei de Societats Anònimes,
ni  a  cap  classe  d'incompatibilitat,  en  especial  les  de  la  Ley  5/2006,  de  10  de  abril.
 
L’acord va ser aprovat per disset (17) vots a favor (8 PSC, 4 C's,  2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr.
Castellano-), cap en contra, i quatre (4) abstencions (3 ERC i 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix
l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l ’art.
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal
i de règim local de Catalunya.

15 –   MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A L'ANY 2018  
 
Antecedents
 
Primer.-  Des de l'any 2006 el lloc de treball de tècnic/a de relacions ciutadanes, inicialment
adscrit a l’extingit organisme autònom municipal de caràcter administratiu Patronat Municipal
de Serveis Comunitaris i dissolt pel Ple municipal en data 27 de desembre de 2012, amb codi
SP-22 de l’actual relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Gavà, ha romàs vacant com a
conseqüència  del  passi  del  seu  titular  a  la  situació  d’excedència  forçosa  pel  fet  d’ocupar
diversos llocs de caràcter públic al llarg d’aquests anys.
 
Recentment, el titular de la plaça de tècnic/a de relacions ciutadanes ha sol·licitat el seu reingrés
al seu lloc de treball atès que ha finalitzat la causa per la qual gaudia fins aquest moment d’una
excedència forçosa com a personal laboral fix d’aquest Ajuntament.
 
Tanmateix, l’Ajuntament de Gavà considera del tot necessari realitzar una modificació de la
denominació del lloc de treball i de les funcions que s’han de dur a terme des d’aquest lloc de
treball amb l’objectiu d’adaptar-lo a les necessitats organitzatives actuals de l’Ajuntament que
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són substancialment diferents a les que hi havia en el moment en què es va crear aquest lloc de
treball.
 
Negociació de la Relació de Llocs de Treball:
 
La negociació del contingut de la modificació de la Relació de Llocs de Treball ha estat realitzat
a  la  comissió  paritària  de  seguiment  de  l'acord  de  condicions  laborals  del  personal  de
l'Ajuntament celebrada el passat 10 de juliol de 2018.
 
Fonaments de Dret
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de
treball o altres instruments organitzatius similars.
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball.
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la
relació de llocs de treball.
 
L’article  22.2.i  de la  Llei  7/1985,  de 2 d’abril,  de  bases  de règim local  i  52.2.j  del  Decret
Legislatiu  2/2003,  pel  qual  s’aprova el  text  refós  de la  Llei  municipal  i  de  règim local  de
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball.
 
De conformitat  amb el  que disposa l'art.  32 de la  Llei  9/1987,  de 12 de juny,  d'òrgans de
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de
les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de
l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte de negociació atès que
conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les retribucions del personal, la
classificació dels llocs de treball,  els sistemes de provisió i promoció professional, així com
d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del personal.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança i Economia, l’adopció del següents
 
ACORDS
 
Primer. - Modificació de la denominació i de les funcions del lloc de treball de tècnic/a de
relacions ciutadanes (SP-22).
 
Segon.- El contingut d’aquesta modificació de la Relació de Llocs de Treball no té cap impacte
econòmic  al  capítol  I  del  pressupost  municipal  de  l'exercici  2018.
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L’acord va ser aprovat per onze (11) vots a favor (8 PSC,, 2 PP i 1 CiU -Sr. Castellano-), sis (6) en
contra (4 C's i 2 GSSP), i (4) abstencions (3 ERC, 1 CiU- Sr. Rafanell-), donant-se per tant el vot
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació
presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1
de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Un cop exposat el punt pel tinent d’alcalde de Nova Governança i Economia, el sr. Jordi
Tort, va intervenir el Sr. Herrera, del grup municipal de Gavà sí se puede, qui va exposar
que un cop més, es tornaven a cometre les mateixes errades que en altres modificacions
de llocs de treball, i així ho feien constar els informes jurídics que indicaven que hi havia
mancances de documentació. És obligatori tenir un organigrama i una valoració de llocs
de treball  amb les  retribucions i  els  llocs de treball.   Però,  a més,  no es  disposa del
document de la RLLT anterior i no es pot comparar el lloc de treball anterior.
Va finalitzar dient que el seu grup no entén perquè s’ocupa ara un lloc de treball que ha
estat desocupat durant deu anys, que demostra que no és necessari, i que segons l’Estatut
Bàsic de l’empleat públic, hauria de ser amortitzat, és a dir, eliminat. Ho diu la llei i el
departament jurídic de l’Ajuntament, mitjançant l’informe de Secretaria. Per tant, com és
el mateix cas que el del Sr. Ferran Pestaña, va dir, el seu grup municipal votaria igual que
en aquella ocasió.

A continuació el Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans, va dir que es volien adaptar
les necessitats organitzatives de l’Ajuntament que són substancialment diferents a les que
hi havia fa dotze anys, quan es va crear aquest lloc de treball. També Recursos Humans
diu que no té cap impacte al Capítol I dels pressupostos.
Segons l’informe de Secretaria, aquest lloc porta vacant onze anys i vuit mesos, a més
que, com diu textualment, a banda de la manca de documents genèrica cada cop que es
presenta la RLLT, “no consta l’expedient personal del treballador que acrediti la forma
d’accés  al  patronat  dissolt,  ni  així  tampoc  les  funcions  que  aquest  desenvolupava
associades  al  seu  contracte  laboral.  Caldria  acreditar  aquest  extrem  perquè  les
conseqüències legals serien distintes en funció del sistema d'accés, que recordem, ha de
garantir la igualtat, mèrit, capacitat i publicitat”.
També es podia llegir en aquest informe que la major responsabilitat, implicació i esforç
d’aquest  lloc  de  treball  podia  comportar  en  el  futur  un  augment  retributiu.  Si  ara
s’amplien les capacitats i responsabilitats, estem davant d’un lloc nou o que no s’havia de
cobrir, i no és de rebut que es presentin aquestes modificacions en aquest ordre, i estem
d’acord que en el 2019 hi haurà un augment de retribucions, i per tant votarien en contra.
Finalment va llegir les conclusions de l’informe de Secretaria, que deia textualment:
 “L'aprovació  del  present  expedient  de  modificació  de  la  relació  de  llocs  de  treball
requereix  l'acompliment  dels  requisits  formals  i  materials  assenyalats  en  el  cos  del
present informe”.  Per tant, va finalitzar dient que votarien en contra.

El Sr. Tort va respondre a les intervencions,  i va dir al Sr. Ibáñez que si treballava abans
de ser regidor, coneixeria la figura de l’excedència forçosa per exercir càrrecs públics, i es
poden reincorporar al seu lloc de treball en menys de trenta dies. El que es fa ara és
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adaptar les funcions a la realitat d’avui, mantenint moltes funcions originals i modificant
unes altres. No li semblava bé posar en dubte que un treballador pogués reincorporar-se
després d’una excedència forçosa perquè així ho contempla l’EBEP.
Pel que fa també al Sr. Herrera, va respondre-li que aquest ajuntament té pactat amb els
sindicats fer una valoració de responsabilitats als llocs de treball i posterior valoració, que
no s’ha pogut fer abans perquè hi han eleccions sindicals al mes de novembre i és millor
fer-ho  després.  A nivell  pressupostari  la  plaça  està  vacant  i  li  va  sorprendre  molt
negativament el posicionament que havien demostrat. El Sr. Herrera va demanar que no
mentís.
 

16 –   AVANÇ DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE PGM EN L'ÀMBIT DE LA MASIA   
DE CAN MAS DE GAVA  
 
Antecedents
 
1.  Amb data  13  de  juny  de  2018,  el  Sr.  Jordi  Artigas  Masdeu,  va presentar  un  avanç  de
modificació  puntual  del  Pla  General  Metropolità  en  «l'àmbit  de  la  masia  de  Can  Mas» i
document ambiental estratègic, i va sol·licitar que, en aplicació de l'article 101.3 del del Text
Refós de la Llei d’ Urbanisme de Catalunya aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’ agost,
l'Ajuntament de Gavà assumeixi la iniciativa pública
 
2. Aquest avanç de modificació consta dels següents documents:
 

• Objectius i criteris del pla
• Memòria informativa
• Memòria de l'ordenació
• Plànols

 
I  Document  Ambiental  Estratègic  que  consta  dels  següents  apartats:  introducció;  abast  i
contingut  del  pla  proposat  i  de  les  seves  alternatives;  descripció  dels  efectes  ambientals
rellevants; efectes previsibles, valoració i qualificació.
 
3.  Segons  la  memòria  de  l'avanç,  la  modificació  té  per  principal  objectiu  l'adequació  del
planejament vigent a la situació real del sector  8 la finca de Can Mas), adaptant la franja
viària existent en el planejament al traçat físic existent de la carretera BV-2041 i atorgar una
nova clau urbanística a la masia que reguli les edificacions existents.
 
4. En relació a la documentació ambiental presentada s'ha emès informe favorable pel cap de
Medi Ambient, Mobilitat i Protecció Civil, Sr. Armand Ribes.
 
5. L’arquitecte de Planejament Urbanístic, Sra. Gisela Pujol, ha emès informe favorable.
 
6. En relació a la mobilitat hi ha informe favorable de la tècnica i cap de la Unitat de Mobilitat
del Departament de Medi Ambient, Mobilitat i Protecció Civil, Sra. Vanessa Gómez.
 
7.  En  relació  a  l’interès  públic  municipal  d'assumir  la  iniciativa  pública  de  l'esmentada
modificació del Pla General Metropolità s'ha emès informe favorable del Director de Serveis de
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l’àmbit de Ciutat i Territori, amb el vistiplau de la tinenta d 'alcalde i presidenta de l’Àmbit de
Ciutat i Territori, Sra Rosa María Férnandez Labella.
 
8. Segons el document ambiental estratègic,  modificació puntual del Pla General Metropolità
en  «l'àmbit  de  la  masia  de  Can  Mas» s'ha  de  sotmetre  al  tràmit  d'avaluació  ambiental
estratègica simplificada establert  a  l'article  29 i  ss de la  Llei  21/2013,  de 9 de desembre,
d'avaluació ambiental
 
 
Fonaments de dret
 
Primer.- Els articles 55, 62,  76, 79 a 81, 84,  85, 86 bis,  96 a 101 i  Disposició  Transitòria
Divuitena  del  text  refós  de  la  Llei  d’urbanisme de  Catalunya  aprovat  per  Decret  legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, i posteriorment modificat per la Llei 3/2012, de 22 febrer, que regula el
contingut i la tramitació de les modificacions de plans d'ordenació urbanística municipals.
 
Segon.- Els articles 23, 78, 106, 107, 115, 117, 118 i Disposició Transitòria Dotzena del Decret
305/2006, de 18 de juliol, pel que s’aprova el Reglament de la Llei urbanística de Catalunya.
 
Tercer.- La Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i programes, els articles
17 i ss de la Llei 21/2013, de 9 de desembre, d'avaluació ambiental i la Disposició Addicional
Primera de la Llei  19/2015,  de 21 de juliol,  de simplificació de l'activitat administrativa de
l'Administració de la Generalitat i dels Govern locals i d'impuls de l'activitat econòmica, regula
l'avaluació ambiental del planejament urbanístic.
 
Aquest procediment també es troba regulat a l'article 86 bis del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d'agost, i a l'article 115 del Decret305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la
Llei d'urbanisme.
 
Quart.- L'article 18 de la Llei 9/2003, de 13 de juny de la mobilitat, i articles 8,12, 20 i 21 del
Decret 344/2006, de 19 de setembre, de regulació dels estudis de mobilitat.
 
Cinquè.- L'article 22 2 c) de la LBRL 7/1985 estableix que correspon al Ple de la corporació
l'aprovació inicial del planejament general i l'aprovació que posi fi a la tramitació municipal de
plans i instruments d'ordenació previstos en la legislació urbanística.
 
Sisè.- L'article 47 2. ll) de la LBRL exigeix la majoria absoluta del número legal de membres de
la  corporació  per  l'aprovació  dels  acords  que  corresponguin  adoptar  a  la  corporació  en  la
tramitació dels instruments de planejament general previstos en la legislació urbanística.
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció del següent
 
ACORD:
 
PRIMER.- Assumir, en aplicació de l'article 101.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d'agost,
text refós de la Llei  d'urbanisme,  la iniciativa pública per a la modificació puntual del Pla
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General  Metropolità  a  l'àmbit  de  «la  masia  de  Can  Mas»  de  Gavà,  en  base  a  l'avanç  de
planejament i el document ambiental estratègic presentat el dia 13 de juny de 2018.
 
SEGON.- Aprovar l'avanç de la modificació puntual del Pla General Metropolità en l'àmbit de
la masia de «Can Mas», amb el corresponent Document Ambiental Estratègic en el benentès que
el contingut pot ser objecte de modificacions i ajustos al llarg de la tramitació del planejament.
 
TERCER.- Trametre, l'esmentat document de l'Avanç de modificació puntual de PGM i el
Document  Ambiental  Estratègic  al  Departament  de  Territori  i  Sostenibilitat,  Av.  Josep
Tarradellas,  2-6  (08029  Barcelona),  i  sol·licitar  l'inici  d'avaluació  ambiental  estratègica
simplificada.
 
 
L’acord va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 2 PP i 1 CiU -Sr. Castellano-),
cinc (5) en contra ( 3 ERC i 2 GSSP), i una (1) abstenció (1 CiU – Sr.Rafanell-), donant-se per
tant el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació
(21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article 47.2. de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local.

----------

Després de l’exposició d’aquest punt per part de la Sra. Fernández, la Sra. Parés, del grup
municipal del PP,  va anunciar que votarien a favor perquè contribuiria a la millora de la
seva qualitat i al seu reconeixement.
A continuació va intervenir el Sr. Herrera, qui va dir textualment: “Comenzaré diciendo
que es mentira que no queremos que los trabajadores puedan volver a su puesto, no es lo
que hemos dicho.
Respecto al punto 16 de la modificación del PGM, se propone para modificar, además del
trazado de la carretera, para actualizarlo al trazado real y actual el uso de la Masia Can
Mas, permitiendo que en un futuro se puedan realizar actividades lucrativas de ocio. El
motivo que nos exponen para que aceptemos este cambio es permitir a la Masia tener
ingresos que promuevan el mantenimiento de la Masia, pero ¿quién nos asegura que una
vez  recalificado  el  terreno  los  dueños  no  lo  venderán,  obteniendo  de  esta  forma  un
beneficio por la recalificación del uso? Y de esta forma el cambio de uso para mantener
un edificio histórico termina convirtiéndose en pura especulación comercial. ¿Hay algún
acuerdo firmado entre el Ayuntamiento y los dueños para asegurar que esto no sucederá,
que esto no será puramente un acto de especulación inmobiliaria? ”

Seguidament va intervenir el Sr. Massana, portaveu del grup d’ERC, qui va manifestar
que basant-se  en la  memòria  de l’ordenació d’aquest  projecte,  hi  han varis  punts.  El
primer d’ells,  va explicar,  és que alberg lliure permanent  es redueix un 33%, el  parc
forestal es redueix un 70%, i a canvi els vials augmenten un 36%. En els terrenys de
lleure permanent que havia abans (Clau núm. 26), no es poden fer usos relatius als del
manteniment de la Masia i activitat agrària, mentre que al nou, que és de verd privat
d’interès tradicional, permet fer usos diferents.  El seu grup creia que s’havia de mantenir
el vial existent, qualificar el Sector 27 de forestal, i eliminar el vial sud i convertir-lo en
pista forestal. Per tot això a anunciar que el seu vot seria negatiu.
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El Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans, va manifestar que votarien a favor.

Va  tornar  a  intervenir  la  Sra.  Fernández,  i  en  referència  a  la  possible  especulació
immobiliària a la que havia fet menció el Sr. Herrera, explicà que no existeix perquè el
sostre no s’augmenta en cap moment, perquè els usos no es regulen en una modificació
parcial del PGM, sinó que es regula en un pla especial.

17 –   APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER A LA   
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER      A LES DESPESES DE   
DESPLAÇAMENT QUE FOMENTIN LA MOBILITAT DELS JOVES DE GAVÀ EN 
L’ÀMBIT FORMATIU

 
Antecedents:
 
1.-  El  Pla  Local  de  Joventut  2018-21 té  per  objectiu  treballar  vers  la  plena  emancipació  i
participació de les persones joves del municipi, ajudant a formar joves amb autonomia, capaços
d’enfrontar-se al seu propi procés d'emancipació, i a la participació que ha de permetre construir
comunitat i enriquir-se emocionalment
 
L'Ajuntament  de  Gavà  ha  fet  possible  en  els  últims  anys  unes  polítiques  de  joventut
fonamentades en aquest acompanyament als i les joves en el seu procés d’emancipació. Les
dificultats  econòmiques  i  socials  dels  i  les  joves  per  accedir  als  estudis  post-obligatoris,
dificulten el seu accés a l’emancipació. Així, i en el marc d’aquestes polítiques de joventut, s'ha
fet especial incidència en accions que permetessin millorar el seu accés a l’emancipació i la
participació.
 
És des d'aquesta visió de les polítiques socials i de joventut a Gavà, i en el en el marc del
desenvolupament  del  Pla  Local  de  Joventut,  que  s'aposta  per  dur  a  terme  un  conjunt
d'actuacions que beneficiïn els i les joves de la ciutat en el seu accés als estudis post-obligatoris
 
 2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores
de subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  1.Les  activitats  en  matèria  de  Joventut  que realitzin  els  municipis,  s’ha  d’entendre que
segons  l’article  142  de  l’Estatut  d’autonomia  de  Catalunya,  estableix  que  “correspon  a  la
Generalitat la competència exclusiva en matèria de joventut”. Aquesta competència no ha estat
delegada als municipis per la Generalitat  de Catalunya.
 
Així, l’article 13 de la Llei 33/2010, de l’1 d’octubre, de polítiques de joventut, estableix que la
participació  dels  municipis  en  l’execució  de  les  polítiques  de  joventut  –competència
autonòmica– es durà a terme com a actuació complementària.
 
En concret, aquesta actuació municipal es preveu en relació amb:
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a)  Elaborar  plans  locals  en  matèria  de  polítiques  de  joventut,  amb  l’assessorament,  si  ho
requereixen, de l’Agència Catalana de la Joventut.

b) Detectar i estudiar les necessitats en matèria de joventut dins llur àmbit territorial.
c) Promoure l’emancipació de les persones joves en llur àmbit territorial i d’acord amb llur marc

competencial.
d) Afavorir la participació juvenil en la vida política, social, econòmica, educativa i cultural de

llur municipi.
e) Afavorir i promoure l’associacionisme juvenil i la creació de consells locals de joventut en

l’àmbit territorial del municipi.
f) Crear i gestionar els serveis necessaris per a l’execució de les polítiques de joventut dins el

municipi.
g) Gestionar les polítiques de joventut com a conseqüència de convenis i d’altres instruments de

col·laboració que, amb aquesta finalitat, subscriguin amb la Generalitat.
 
2.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
3.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social,  sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de
subvencions per a les despeses de desplaçament que fomentin la mobilitat dels joves de Gavà en
l’àmbit formatiu.
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat dels membres de la Corporació , donant-se per tant i de
manera manifesta el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels
membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter
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general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la
Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Un cop exposat el punt pel tinent d’alcalde de Benestar i Acció Social, el Sr. Barrena, va
intervenir  el  regidor  de CiU,  el  Sr.  Rafanell,  qui  va  fer  constar  que votarien a  favor
d’aquesta iniciativa.

18 –   APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER A LA   
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER A LA IGUALTAT 
D’OPORTUNITATS DE LA INFÀNCIA EN L’ENTORN ESCOLAR

 
Antecedents:
 
1.- La Declaració Universal dels Drets dels Infants (Nacions Unides 1959) exposa en el principi
2 que l'infant gaudirà d'una protecció especial i disposarà d'oportunitats i de serveis, dispensat
tot  això per  la  llei  i  altres  mitjans,  a  fi  que pugui  desenvolupar-se  físicament,  mentalment,
moralment, espiritualment i socialment d'una manera sana i normal, així com en condicions de
llibertat i dignitat. En promulgar lleis amb aquesta finalitat, la consideració fonamental a què
caldrà  atenir-se  serà  l'interès  superior  de  l'infant.  Així,  la  Llei 14/2010  dels  drets  i  les
oportunitats en la infància i l'adolescència, incideix de forma específica en la responsabilitat de
les administracions i de la societat en general, en acordar estratègies tenint en compte l’interès
superior de l’infant amb independència del seu entorn familiar, social o relacional.
 
L'Ajuntament de Gavà ha fet possible en els últims anys unes polítiques socials fonamentades
en el respecte i la dignitat de les persones i els col·lectius. Així, i en el marc de les polítiques
socials adreçades a les famílies, s'ha fet especial incidència en els infants com a receptors de
valors, actituds i comportaments adults positius per al seu ple desenvolupament com a infants i
futurs adults.

Els infants són els ciutadans i ciutadanes del futur, alhora que són també els actors passius de les
dificultats de les famílies, bé sigui per raons econòmiques o d'altres. És per això important que
les  polítiques  adreçades  a  les  famílies  tinguin  en  compte  a  cadascun  dels  seus  membres,
formulant i dissenyant programes, projectes i accions, que tinguin com a subjecte la intervenció
el propi infant, visibilitzant sobretot les seves potencialitats i interessos.
 
És  des  d'aquesta  visió  de  les  polítiques  socials  i  educatives  a  Gavà,  sota  el  principi  de  la
inclusió, i en el marc del desenvolupament del PEC, Projecte Educatiu de Ciutat, que s'aposta
per dur a terme un conjunt d'actuacions que beneficiïn en primera instància als infants, amb
independència de la situació socioeconòmica de la seva família i atenent la diversitat i amb la
finalitat de fomentar la igualtat d’oportunitats, l’accessibilitat  i l’educació en valors.
  
Aquest programa, el beneficiari del qual és l’infant, es desplega en 8 LÍNIES:
  
LÍNIA 1: LLIBRES DE TEXT
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LÍNIA 2: ACTIVITATS EXTRAESCOLARS
LÍNIA 3: SORTIDES ESCOLARS CURRICULARS
LÍNIA 4: MENJADOR LLARS D’INFANTS
LÍNIA 5: ACTIVITATS D’ESTIU
LÍNIA 6: SUPORT INCLUSIÓ EN CASALS D’ESTIU
LÍNIA 7: SOCIALITZACIÓ I REUTILITZACIÓ DE LLIBRES
LÍNIA 8: SUPORT SIEI
 
 2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores
de subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- La Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de Serveis Socials, estableix a l’article 3.1 que el serveis
socials tenen com a finalitat assegurar el dret de les persones a viure dignament durant totes les
etapes de la seva vida mitjançant la cobertura de les seves necessitats personals bàsiques i de les
necessitats socials, en el marc de la justícia social i del benestar de les persones.
 
I,  a  l’article  7.g)  que  són  destinataris  dels  serveis  socials,  especialment,  entre  d’altres,  les
persones que es trobin en situació de vulnerabilitat, risc o dificultat social per a la infància i
l’adolescència.
 
2.- Llei 14/2010, del 27 de maig, dels drets i les oportunitats en la infància i l'adolescència,
estableix al seu article 5 que l'interès superior de l'infant o l'adolescent ha d'ésser el principi
inspirador i fonamentador de les actuacions públiques.
 
L’article  15  del  a  mateixa  normativa  regula  que  els  poders  públics,  en  l'àmbit  de  llurs
competències, han de donar prioritat en llurs pressupostos a les activitats d'atenció, formació,
promoció, reinserció, protecció, integració, lleure i prevenció dels infants i els adolescents.
 
L’article 80 de la llei  atribueix expressament la competència als ens locals en intervencions
socials preventives. L’article disposa que “Les competències de les intervencions socials pre-
ventives són dels ens locals en què s’identifica la situació, sens prejudici que la major amplitud
de la incidència de la situació exigeixi la coordinació amb altres administracions.”
 
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social,  sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
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ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de
subvencions per a la igualtat d’oportunitats de la infància en l’entorn escolar.
 
Aquestes bases es despleguen en 8 línies d’actuació:
 
LÍNIA 1: LLIBRES DE TEXT
LÍNIA 2: ACTIVITATS EXTRAESCOLARS
LÍNIA 3: SORTIDES ESCOLARS CURRICULARS
LÍNIA 4: MENJADOR LLARS D’INFANTS
LÍNIA 5: ACTIVITATS D’ESTIU
LÍNIA 6: SUPORT INCLUSIÓ EN CASALS D’ESTIU
LÍNIA 7: SOCIALITZACIÓ I REUTILITZACIÓ DE LLIBRES
LÍNIA 8: SUPORT SIEI
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat dels membres de la Corporació , donant-se per tant i de
manera manifesta el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels
membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter
general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la
Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Després de la intervenció del Sr.  Barrena, la Sra. Parés va manifestar que acceptaven
l’esmena introduïda in voce i votarien a favor. No obstant, quedaven a l’espera de saber si
aquest nou sistema rep una valoració positiva.

A continuació el Sr. Bondia va explicar que: “Desde Gavá si se puede y Podemos Gavà 
apoyaremos las iniciativas y acciones que ayuden y faciliten la formación de nuestras y 
nuestro estudiantes con menos recursos.
Vemos que se ha ampliado el plazo de presentación de solicitudes hasta el mes de octubre
tal y como han solicitado las ampas de Gavà.
Esperamos que ustedes tengan en cuenta las propuestas que presentamos en su día de 
mejora y ampliación del presupuesto de las partidas en re-utilización y socialización del 
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material escolar y los libros, para que el comienzo de curso no sea una cuesta arriba para 
muchas familias por tener que realizar un gasto económico extraordinario. 
Así mismo proponemos que en el caso de que sobrase dinero de alguna de las partidas 
destinadas a subvenciones, este se destine a la ampliación de las partidas que hayan sido 
agotadas y a realizar una segunda fase de becas para que también puedan beneficiarse las 
y los alumnos de PFI, ciclos de grado medio y bachillerato que tienen menos ingresos 
económicos.
Por todo lo expuesto y a la espera de que tomen nota de nuestras propuestas votaremos a 
favor”.

El  Sr.  Massana   d’ERC va  dir  que  també valoraven positivament  l’esmena  i  que  es
possibiliti que qualsevol infant pugui tenir accés perquè són els més vulnerables. Votarien
a favor, però demanaven que s’augmenti la partida pressupostària vagi augmentat per tal
de beneficar al major número possible d’infants possible.

----------

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

19 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS  
 
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 15 de juny fins al 15 de juliol de 2018.
 
Així  mateix,  es  dóna  compte  expressa  del  decret  d'alcaldia  DE2195/2018 de  17  de  juliol
d'enguany, el qual literalment transcrit diu:
 
«Identificació de l'expedient
 
Expedient  número  ASP 271/2018,  relatiu  a  l'aprovació  de  la  declaració  de  Gavà  com  a
municipi feminista.
 
Fets
 
La Carta Europea per a la Igualtat de Dones i Homes en la vida local es defineix textualment
com “una carta perquè els  governs locals  i  regionals  es  comprometin a utilitzar  les  seves
facultats  i  les  dels  seus  associats  a  favor  d’una  major  igualtat”.  (Consell  de  Municipis  i
Regions d'Europa i el seu Comitè d'Electes Locals i Regionals, 2005)
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La Llei orgànica 3/2007, de 22 de març, per a la igualtat efectiva de dones i homes recull en la
seva exposició de motius que:
 
- La igualtat entre dones i homes és un principi jurídic universal reconegut en diversos textos
internacionals sobre drets humans, entre els quals destaca la Convenció sobre l’eliminació de
totes les formes de discriminació contra la dona (CEDAW), aprovada per l’Assemblea General
de les Nacions Unides el desembre de 1979 i ratificada per Espanya el 1983. En aquest mateix
àmbit  és procedent evocar els  avenços introduïts per conferències mundials monogràfiques,
com la de Nairobi de 1985 i Pequín (Beijing) de 1995.
 
- La igualtat és, així mateix, un principi fonamental a la Unió Europea. Des de l’entrada en
vigor  del  Tractat  d’Amsterdam,  l’1  de  maig  de  1999,  la  igualtat  entre  dones  i  homes  i
l’eliminació de les desigualtats entre les unes i els altres són un objectiu que s’ha d’integrar en
totes les polítiques i accions de la Unió i dels seus membres.
 
- L’article 14 de la Constitució espanyola proclama el dret a la igualtat i a la no-discriminació
per raó de sexe. Per la seva banda, l’article 9.2 consagra l’obligació dels poders públics de
promoure les condicions perquè la igualtat de l’individu i dels grups en què s’integra siguin
reals i efectives.
 
L’Estatut de Catalunya recull al Títol I, article 19.1. que : “totes les dones tenen dret al lliure
desenvolupament de llur personalitat i capacitat personal, i a viure amb dignitat, seguretat i
autonomia, lliures d’explotació, maltractaments i de tota mena de discriminació.”
 
La Llei 17/2015, de 21 de juliol, d’igualtat efectiva de dones i homes recull en el seu preàmbul
que “el dret fonamental de la igualtat de dones i homes constitueix un valor cabdal per a la
democràcia i és una necessitat essencial en una societat democràtica moderna que vol eradicar
el sistema patriarcal androcèntric i sexista.”
 
L’article 18.1 de la mateixa llei remarca que “les polítiques i les actuacions dels poders públics
han de fer visibles i reconèixer els grups i entitats de defensa dels drets de les dones, donar-los
suport  i  impulsar-ne  la  participació  en  el  disseny,  l’elaboració,  el  desenvolupament  i
l’avaluació de les polítiques públiques.”
 
El feminisme ha donat fonament a les lluites de les dones a favor de l’emancipació i les fites
aconseguides són un llegat de les dones que ens han precedit. Els feminismes es conceben com
a factor  de  justícia social  i  per  a  l’eradicació  de tota  mena de  discriminació,  també com
ingredient necessari per a la democratització real de la societat i per al benestar de tota la
població, homes, dones, infants, jovent, gent gran.
 
Avui més que mai l’auge de l’extrema dreta i les retallades que s’han produït sobre els drets de
les persones posen en perill les fites conquerides i impedeixen plantejar-ne de noves.
 
Les dones feministes que desenvolupen la pràctica política a les diferents poblacions del Baix
Llobregat viuen amb preocupació els riscos evidents de retrocessos i vindiquen la necessitat
d’implementar  canvis  duradors.  Per  aquest  motiu  han  establert  sinergies  per  compartir
estratègies comunes que impactin als diferents municipis de la comarca.
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



El Baix Llobregat  és una comarca singular i  complexa. Té diverses centralitats i  ha viscut
profundes transformacions urbanístiques, socials i econòmiques. Encara ara és un potent motor
del país gràcies a la seva indústria i a la seva agricultura, que es manté com un espai de vital
importància per a tota l’àrea metropolitana de Barcelona i per al conjunt del país.
 
Amb una població de 813.996 habitants i  un 50.78% de dones,  és la tercera comarca més
poblada  de  Catalunya,  després  del  Barcelonès  i  del  Vallès  Occidental.  El  seu  territori
s’estructura  en  30  municipis,  11  dels  quals  estan  en  aquests  moments  governats  per
alcaldesses. Donat que es tracta en molts casos de municipis grans o molt grans, aquestes 11
ciutats representen gairebé el 42% de la població baixllobregatina.
 
I en aquestes poblacions són les dones qui tenen les càrregues en les cures de les persones i en
general en els treballs no remunerats; qui pateixen les desigualtats en el món laboral (bretxa
salarial,  precarietat,  pensions...)  i  les  discriminacions  en  totes  les  esferes  de  la  vida,  i
especialment a totes les formes de violència masclista.
 
A la nostra Comarca, segons l’informe sobre “Les dones en el mercat de treball” de març de
2018:
 
- L’atur registrat al Baix Llobregat continua tenint nom de dona: del total de les persones
aturades en el 2017 al Baix Llobregat, el 57,5% són dones i el 42,5% homes.
 
- El percentatge de població activa i ocupada masculina és superior en 8,4 punts a la femenina.
Hi  ha  un  major  percentatge  de  dones  assalariades  que  homes,  en  canvi  és  superior  el
percentatge d’homes que treballa per compte propi. La jornada a temps parcial té nom de dona
i va creixent respecte a anys anteriors.
 
- En la cura de la llar i de la família, les dones dediquen el doble d’hores al dia que els homes
(quatre i dues hores diàries respectivament).
 
- La desigualtat salarial és una característica que afecta a tots els sectors, edats i ocupacions:
el grup d’edat de majors de 45 anys presenta la major bretxa salarial (32,4%).
 
-  La cobertura de les prestacions per desocupació és  major  entre homes (62%) que dones
(52%).
 
- La taxa de risc de pobresa és major entre el conjunt de dones que entre el conjunt d’homes.
 
- La bretxa entre l’import de les pensions contributives i no contributives d’homes i dones a la
nostra comarca és del 45% en favor dels homes. Mentre la quantia mitjana de les pensions
contributives dels homes és de 1.315€ la de les dones no supera els 730€.
 
- El 2017 es van interposar un total de 2.348 denúncies per violència masclista als partits
judicials de Baix Llobregat (409 més que en el 2016).
 
Aquestes  dades evidencien la  situació de discriminació que pateixen les  dones a la  nostra
comarca  i  Gavà  no  n'és  una  excepció.  L’elevat  atur  femení,  la  precarietat  laboral,  la
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sobrecàrrega familiar que pateixen les gavanenques les situen com la població amb major risc
d’exclusió social, vulneració dels seus drets i aminorament de les seves oportunitats.
 
Els governs locals poden utilitzar les seves competències per cooperar a favor d’una major
igualtat. El feminisme és una oportunitat perquè tots i totes, homes i dones, comencem a viure
d’una altra forma les nostres ciutats i la convivència que en elles s’hi produeix, exercint la
igualtat de manera efectiva en tots els aspectes de la vida.
 
Fruit del treball conjunt entre les alcaldesses, el Centre d’Estudis Comarcals i Consell de les
dones  del  Consell  Comarcal  del  Baix  Llobregat  el  passat  23  de  març,  en  el  marc  de  la
presentació del 5è Congrés de dones del Baix Llobregat, es va donar a conèixer el “Decàleg
per a la construcció de ciutats feministes”. Un recull de mesures per anar implantant a la
comarca  en  els  propers  anys,  independentment  del  color  polític  que  governi  els  diferents
consistoris i fer de la Comarcal del Baix Llobregat un laboratori de polítiques feministes.
 
 Fonaments de Dret
 

1. És competència de l'alcaldessa dirigir el govern i l'administració municipal, tal i com
disposa l’article 21.1.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local.

 
Resolució,
Per tant, resolc:
 
Primer.- Declarar Gavà municipi feminista.
 
Segon.- Assumir  com  a  propi  el  “Decàleg  per  a  la  construcció  de  ciutats  feministes”  i
implementar progressivament a Gavà les mesures que s'hi proposen dedicant-hi els recursos
necessaris per fer efectives les polítiques feministes i d'equitat.
 
Tercer.- Donar compte d´aquest acord al Ple Municipal de l´Ajuntament de Gavà.

Quart  .  -Donar  trasllat  dels  acords  anteriors  a  tots  els  ajuntaments  del  Baix  Llobregat,  al
Consell  de dones del  baix Llobregat,  a la Direcció General  d'Igualtat de la Generalitat de
Catalunya, a la Diputació de Barcelona, a Governació de la Generalitat, a l'Institut Català de
les  Dones  (ICD),  a  l'Àrea  Metropolitana  de  Barcelona,  a  Petita  i  Mitjana  Empresa  de
Catalunya (PIMC), a l'Associació Empresarial de l'Hospitalet i Baix Llobregat AEBALL), als
sindicats i al conjunt d'entitats socials de la Comarca i del municipi.»

----------

Una vegada exposat el decret per la Sra. Badia, la Sra. Parés, del grup municipal del Partit
Popular, va manifestar que des de la defensa de la igualtat real i efectiva d’homes i dones,
el seu grup recolzava aquestes polítiques i tots hem de treballar per aconseguir aquesta
igualtat  real,  considerar  a  les  persones  per  igual,  per  sobre  del  seu  gènere,  religió,
orientació sexual, s’ha de fer un esforç per acabar amb les desigualtats socials. Ser dona
no és un perjudici ni tampoc un privilegi, una ciutat no pot ser feminista si les dones no es
senten lliures i iguals i és una tasca de tots. Va fer menció també a la xacra social de la
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violència masclista que es va aconseguir un pacte de govern amb el darrer govern del
Partit Popular i que esperen es mantingui amb accions i resultats.

Per la seva part, el Sr. Herrera digué que “Este es un año especial para la lucha feminista,
el pasado 8 de marzo unos seis millones de mujeres pararon en sus puestos de trabajo y
tomaron las  calles para  decir  ¡basta!  A una sociedad repleta de normas escritas  y  no
escritas, la mayoría de las cuales están redactadas con una óptica patriarcal y tienen un
poso profundamente machista.
Las mujeres salieron a reivindicar su espacio, asfixiado constantemente por estructuras de
poder  dominadas  por  los  hombres,  un  espacio  que  acaba  siendo  ocupado  por  todas
aquellas  áreas  que  ocupan  las  mujeres,  como son  los  cuidados  de  hijas  e  hijos,  los
cuidados  de  personas  mayores,  de  personas  con  alguna  enfermedad,  así  como  los
cuidados del hogar, alimentación, y en general todas aquellas actividades que a lo largo
de la historia y con una visión claramente machista se ha ido relegando a la mujer.
Hoy Gavà se pronuncia como ciudad feminista, y la verdad es que queremos señalar que
nos  sorprende  muchísimo  que  hoy  no  esté  aquí  la  asociación  de  mujeres  Clara
Campoamor, no sé si ustedes les han avisado de que hoy se presentaba este decreto, o no
sé si ustedes han tomado esta decisión de forma paternalista y algo patriarcal, lanzo la
pregunta al aire para que ustedes me digan. Desde nuestro grupo municipal esperamos de
verdad que Gavà sea ciudad feminista y esto no sea un mero trámite para cumplir con el
expediente. Porque el feminismo es mucho más que sólo pedir la igualdad de derechos de
las mujeres. El feminismo es también la lucha de oportunidades, no sólo que las mujeres
tengan el derecho a poder acceder al mismo puesto de trabajo de un hombre, sino que
realmente  tengan esa  oportunidad.  Vencer  el  machismo sobre  el  papel  es  sencillo,  es
cuestión de modificar  las  leyes.  El  problema real  es  el  machismo social,  ideológico,
arcaico, hetero patriarcal, que impregna cada rincón de nuestra sociedad con el desprecio
hacia las mujeres y en general, a cualquier persona que sea diferente.
Para finalizar diré que por todo lo anteriormente expuesto el feminismo es también lucha
por la igualdad entre personas de diferentes partes del mundo, es querer un mundo que
cuide de su gente, es respeto, diálogo y resolución pacífica de conflictos, y sí, es también
lucha antifascista. Ninguna persona feminista que abogue por la igualdad real entre todos
los seres humanos puede permitir el fascismo y la extrema derecha, ideologías basadas en
el odio hacia quienes son diferentes.
Como dice el texto que nos presenta el decreto firmado por la Alcaldesa, hoy más que
nunca  el  auge  de  la  extrema derecha  y  los  recortes  que  se  han  producido  sobre  los
derechos de las personas, ponen en peligro los hitos conquistados e inciden en plantear
otros nuevos. Hoy Gavà es ciudad feminista y se compromete a luchar por la igualdad,
por la justicia y contra el fascismo y la ultra derecha. Esperamos que al finalizar el Pleno
de hoy podamos seguir pensando que de verdad Gavà es ciudad feminista”.

A continuació va intervenir la regidora d’ERC, la Sra. Jiménez, que va manifestar que es
congratulaven d’aquest decret i de la declaració de Gavà com a municipi feminista, i de
l’assumpció del govern municipal del decàleg per a la construcció de ciutats feministes.
La igualtat de les dones, des del punt de vista jurídic, sembla plenament assolida, però en
la pràctica moltes vegades i en molts àmbits de la vida quotidiana i pública les dones no
gaudeixen dels mateixos drets pràctics que els homes. En aquest mateix Ple s’han aprovat
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declaracions  en  aquest  sentit  motivades  per  successos  que  no  cal  insistir-hi,  que
demostren clarament que els drets de les dones avui dia, no són plenament vigents a la
nostra societat.
Actualment es percep una tendència al retrocés i una retallada de drets en molts àmbits
però  molt  principalment  en  els  de  les  dones,  fins  el  punt  que  s’arriba  a  qüestionar
públicament el significat del terme feminista com a negatiu o l’equivalent al masclisme
en  sentit  contrari.  Cal  un  posicionament  molt  clar  i  molt  rotund   de  totes  les
administracions i els poders públics enfront d’aquest retrocés per donar un missatge clar a
la societat respecte a la necessitat de mantenir i seguir treballant per la igualtat de les
dones. Va finalitzar dient que esperaven que a Gavà la igualtat sigui efectiva en totes les
esferes,  tant  públiques  com privades,  i  no sigui  només una declaració i  porti  accions
efectives.

Seguidament va intervenir el Sr. Ibáñez, del grup municipal  de Ciutadans, que digué que
el decret reflexa sobre el paper la realitat que Gavà és una ciutat on es treballa per la
igualtat entre homes i dones  i contra qualsevol discriminació o maltracte, per orientació
sexual,  raça o creença religiosa.  La igualtat  ha de fer-se efectiva en tots els  àmbits i
aquest decret va en aquest sentit i calia donar-li la benvinguda.

Va tornar a intervenir la Sra. Badia, qui va adreçar-se al grup de GSSP, als quals els
preguntà  si  els  semblava  paternalista  una  iniciativa  de  dones  alcaldesses  que  volen
feminitzar  els  seus  municipis,  i  el  Sr.  Herrera  va  respondre  que  no  consideraven
paternalista el decret, sinó el fet que s’hagi signat i no hagin convidat a l’Associació de
Dones Clara Campoamor.

En aquest punt va intervenir la Sra. Alcaldessa va dir que paternalisme és més aviat parlar
en representació d’una entitat que no està present.

20 –   PRECS I PREGUNTES  

En el  torn de Precs i  Preguntes,  la  sra.  alcaldessa va dir  que,  en primer lloc,  hi  havia  dos
preguntes formulades in voce durant la passada sessió ordinària, una d’elles del grup municipal
de  Ciutadans  realtiva  a  les  mesures  que  es  posaran  en  marxa  per  acollir  refugiats  de
l’embarcació Aquarius.  

En relació a aquesta pregunta, el Sr. Plaza, regidor delegat de Joventut, Cooperació i Cultura de
la Pau,  va  informar que Gavà es va posar a disposició de la Federació Espanyola de Municipis
i  Províncies  (FEMP).  Actualment  els  refugiats  es  troben  en  un  centre  de  la  Creu  Roja
d’Esplugues de Llobregat,  i  a partir del mes de setembre s’iniciarà la distribució d’aquestes
persones i serà llavors quan Gavà podrà acollir-les en funció del que les entitats i els recursos
municipals puguin  determinar.

L’altra pregunta que es va formular in voce va ser  del  grup municipal  Gavà sí  se puede,  i
demanava que es reparteixin llaços amb la bandera de l’arc de Sant Marti per reclamar el fi de la
discriminació per orientació sexual i recolzar a les persones del col·lectiu LGTBI.
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Va respondre a aquesta pregunta la regidora delegada d’Igualtat, la Sra. Badia, explicant que, tal
i com ja va exposar al Ple de maig, l’Ajuntament està compromès amb el desplegament de la
Llei 11/2014 per garantir els drets de lesbianes, gais, bisexuals, trans i intersexuals i per eradicar
l’homofòbia, la lesbofòbia, la bifòbia i la transfòbia a Gavà. Respecte las llaços que demana el
grup de GSSP, a la Casa Gran, lloc d’activitats relacionades amb la jornada, a més de tenir la
bandera a  la  seva façana en les dates  assenyalades,  es podia trobar un bol  ple  de llacets  a
disposició de la ciutadania. De totes maneres, va finalitzar, es prenia data de la seva petició.

A continuació es  va procedir  a contestar  els  precs o preguntes que,  prèviament i  per escrit
presentat  amb més  de  vint-i-quatre  hores  d’antelació,  havien  estat  formulades  pel  diferents
regidors  o  grups  amb  municipals.  Tot  seguit  es  reflecteix  a  l’acta  el  contingut  de  les
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes.

El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.

Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Miguel-Àngel Ibáñez, atès --va dir--  que a una gran
part de les cantonades de la nostra ciutat no hi ha plaques indican el nom del carrer, en un casos
per  pèrdua  o deteriorament  de  la  placa i  en  altres  degut  a  que quan es  fan  obres  o noves
construccions simplement no es posen. El mateix succeeix amb el número de portal.

Aquestes indicacions son de gran importància per qualsevol persona que ens vingui a visitar, per
un repartidor de una empresa o bé simplement per una persona que es desplaci a un barri al que
no ho faci sovint

Som coneixedors de que al ajuntament, i al estiu també al punt d’informació turística, es lliura
un plànol  a tothom qui  ho demana,  però pensant  en facilitar  la orientació dels turistes que
vinguin a visitar-nos, dels serveis de repartiment i també la dels mateixos gavanencs, fem el
següent prec:

1.   Que l’ajuntament de Gavà reposi, allà on faltin, les plaques amb els noms dels carrers de la
nostra ciutat.

2.   Que l’equip de Govern, a través del serveis corresponents, vetlli perquè quan es facin obres
a la façana o de nova construcció es reposi el numero del portal i en el cas de les cantoneres, es
reposin a més els rètols indicatius dels noms dels carrers.

La sra. Fernández, tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Ciutat i Territori, va respondre que: “Des de
l’equip  de Mobilitat,  es  reposen  periòdicament  les  plaques  de carrers  o  places  malmeses  o
desaparegudes, si bé es cert, que en ocasions les accions incíviques, el deteriorament per agents
climatològics,  la  no reposició per obres alienes al  Ajuntament,  fa que hi  hagi  pics de feina
importants.
Concretament, aquest mes de juliol s’han reposat 16 plaques de  places o carrers de la nostra
ciutat: la Plaça de la Ginesta, C/Roger de Flor, Av. Eramprunyà, C/dels Brucs (2 unitats),     
C/Farigola, C/Floresta, C/de la Torrentera, C/de Xaloc (3 unitats), Cova Fosca (2 unitats),       
C/de l olivera, Av de la Muntanya, C/Garbi.

 Naturalment, continuarem treballant en aquesta línia».
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En un segon prec, novament formulat pel Sr. Ibáñez, va exposar que: “A  pesar de que las dos
Propuestas de Resolución presentadas y aprobadas en Parlamento, una de ellas por Ciutadans, a
pesar  también  de  la  Moción  presentada  por  este  Grupo  Municipal  de  Ciutadans  Gavà  y
aprobada por unanimidad, el Gobierno independentista de la Generalitat sigue sin autorizar las
urgencias nocturnas en Gavà, por lo que tampoco tenemos farmacias por la noche, siendo la
única farmacia abierta 24h todos los días del año la farmacia Lauroba conocida también como la
farmacia de “La Pava”. Del mismo modo los domingos y días festivos la mayoría de gavanenses
no consultan  las  farmacias  de  guardia  sino  que  ante  una  urgencia  de  medicamentos  acude
directamente a la que sabe que está abierta que es la anteriormente citada farmacia Lauroba.
Durante buena parte del año no hay problemas para poder aparcar y comprar los medicamentos,
pero muchos domingos y especialmente durante  el  verano es  casi  imposible  aparcar  los  10
minutos necesarios para comprar ese medicamento urgente que se nos ha cavado o que nos
acaban de prescribir porque bien los clientes de los establecimientos cercanos han aparcado allí
sus vehículos bien porque las personas que vienen a la playa aparcan sus vehículos durante todo
el día.

Por todo ello y con la vocación de servicio que tiene las farmacias, la propiedad de la misma
solicitó el 14/03/2018 una reserva de estacionamiento.

La respuesta recibida cuatro meses después ha sido “En resposta a la seva sol·licitud presentada
en aquest ajuntament el dia 14/03/2018 amb respecte l’assumpte zona aparcament us comunico
que  l’Ajuntament  no  fa  reserves  per  a  ús  privatiu…”
Dado  que  el  uso  de  la  zona  solicitada  no  es  para  uso  privativo  de  los  trabajadores  del
establecimiento sino para uso de los clientes que van a por medicamentos, por ser a veces la
única farmacia abierta en nuestra población,  y dado que a pesar de ser un negocio privado
responde a un servicio público tan importante como es la salud, creemos que al igual que las
reservas de espacio de estacionamiento para personas con movilidad reducida (que creemos si
son  de  uso  privativo)  o  al  igual  que  las  zonas  de  carga  y  descarga  que  responden  a  una
necesidad, también en este caso la reserva de estacionamiento con una limitación temporal, por
ejemplo de 15 minutos, creemos que responde, no a un uso privativo sino a facilitar la necesidad
de obtener medicamentos, por ello hacemos el siguiente ruego:  Que le ayuntamiento de Gavá
reconsidere la respuesta y por las características especiales que confluyen en esta farmacia que
da servicio las 24h todos los días del año conceda un espacio de aparcamiento limitado a un
corto periodo de tiempo suficiente  para  poder adquirir  los medicamentos,  en la línea de lo
aprobado en otros municipios como por ejemplo en el de Montblanc”.

Novament va respondre la Sra. Fernández, que va informar que: “Des de l’Ajuntament, l’equip
de  Govern  ha  reclamant  en  multitud  d’ocasions  a  la  Generalitat,  l’obertura  del  servei   d’
urgències  nocturnes  als  centres  d’atenció  sanitària  de  la  nostra  ciutat.  Directament  als
responsables  del  Departament  de  Salut  i/o  també,  com  a  grup  socialista  en  Propostes  de
Resolució des del tancament del serveis d’urgències.
Es un servei que entenem imprescindible a una ciutat de 46.200 habitants. Actualment, al no
haver-hi aquest servei d’urgències, son les Farmàcies com a negocis privats, les que determinen
el seu horari d’atenció.

Estem d’acord en la importància i lo fonamental que es el servei que donen les farmàcies, totes
les farmàcies, però es del tot inviable fer aquesta reserva d’estacionament privatiu a totes elles, i
Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



específicament , en el cas que ens indica, per que segons serveis tècnics, l’aparcament existent a
les immediacions de la farmàcia a la que fa referència, es una zona privada, i per tant, son els
propietaris d’aquesta els que han de gestionar aquest espai com determinin».

Seguidament, en un altra pregunta també de C’s, el Sr. Gavilán exposà que: «Los vecinos de las
calles Clara Campoamor y Montserrat Roig nos han expresado sus quejas por los problemas de
accesibilidad de su barrio.
El primer problema es que la parada de bus más cercana a estas calles está frente a la comisaría
de  Mossos  d’Escuadra  y  las  personas  mayores  así  como  las  personas  con  problemas  de
movilidad,  que viven en la zona más alta,  se ven muy limitadas para acceder al  transporte
público.

El segundo problema es el mal estado del acceso peatonal situado entre la Rambla de Pompeu
Fabra y la Calle Motserrat Roig. Encontramos un tramo de rampas perfectamente adaptado y
otro en un estado deplorable.

¿Se tiene pensado ampliar la ruta del autobús para que los vecinos de la Calle Montserrat Roig
tengan más cercana la parada de autobús?
¿Cuándo se va a habilitar de manera adecuada y segura, las rampas y escaleras de acceso a la
Calle Montserrat Roig y también, queremos conocer si se va a construir algún medio mecánico
para facilitar el acceso de los vecinos? “
 

De nou va intervenir la Sra. Fernández, que exposà que en l’actualitat les parades que donen
servei a les vivendes de Clara Campoamor i Montserrat Roig es troben a l’Avda Eramprunyà i a
la Rambla Pompeu Fabra, en un radi d’influència acceptable, com el que hi ha a altres zones de
la ciutat.
El primer tram que té el doble accés amb rampa i escales i que està il·luminat dona servei al
edifici d’habitatges de la «Torre» i té continuïtat amb un camí formigonat de la mateixa qualitat
que porta fins a la cruïlla de Montserrat Roig amb Pompeu Fabra, d’aquest mateix camí surten
unes  escales  que  porten  fins  a  un  tram intermedi  de  Montserrat  Roig,  s’entén  que  hi  han
diferents itineraris per anar des del punt d’inici de la rampa de la Rambla Pompeu Fabra fins al
carrer Montserrat Roig a més a més del itinerari propi dels carrers, la pròpia topografia de la
zona fa difícil aconseguir itineraris adaptats en tot el seu recorregut.

El segon tram de rampa respon a una obra poc invasiva ja que aquest sector està protegit i la
probabilitat  d’aparició de mines si  es fa moviment de terres es molt alta,  això fa complicat
realitzar qualsevol actuació.

Tot i la diferència de cotes de nivell existent entre Pompeu Fabra i Montserrat Roig i la limitació
d’espai conformat per la zona es pot estudiar la viabilitat d’implantar un itinerari adaptat que
passarà sense dubte per replantejar la part superior de la rampa actual per altra amb menys
pendent i molta més longitud. Caldrà veure també la possible incidència o afectació a les mines
que pot tenir realitzar moviment de terres en aquesta zona, tot i les dificultats derivades del
propi sector s’estudiarà millorar l’accessibilitat del barri.
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Per acabar el torn de precs i  preguntes de C’s, també el sr.  Gavilán va  manifestar que: “El
Gobierno independentista de Artur Mas liquidó la financiación de los proyectos de la Ley de
Barrios  en 2009 y las  obras  de mejora  de muchos municipios  de Catalunya se  quedaron a
medias e inacabados.
El Departament de Territori i Sostenibilitat anunció que se ha ampliado el plazo de ejecución de
todos aquellos proyectos que aún estaban pendientes de la ley de barrios del año 2009. El plazo
había finalizado legalmente el pasado 30 de junio. El Grupo Municipal de C’s Gavà realiza la
siguiente,  pregunta:  
¿Se han reclamado la financiación de los proyectos pendientes de la ley de barrios que los
gobiernos independentistas tenían inacabados desde el 2009 en  Gavà? “.

Per part de l’equip de govern, la Sra. Fernández va manifestar que malgrat les diferents fases
per les que ha passat la Llei de barris, l’Ajuntament de Gavà en tot moment ha reclamat al
Govern de la Generalitat la part del finançament dels projectes adscrits a aquest programa, s’han
fet reunions per tal de poder donar sortida als projectes proposats i fins i tot s’han proposat
modificacions i canvis per tal d’aconseguir el màxim finançament provinent de Llei de Barris.
L’Ajuntament ha reclamat el no tancament de la Llei de Barris i  també s’ha anat adherint a les
diferents  pròrrogues  del  programa.  En aquest  moment  hi  ha  plantejada  novament  una altra
prorroga que dilata la fi de llei de barris de 30 de juny de 2018 fins a desembre 2019, el que
permet poder plantejar novament i reprendre més accions de les adscrites a llei de barris amb la

finalitat d’aconseguir el millor per al municipi.

Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats
prèviament per  escrit  amb,  si  més no,  vint-i-quatre hores d'antelació al  començament  de la
sessió.

Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana va indicar que  Gavà ha implantat un
model de recollida de residus que contempla la recollida segregada porta a porta als barris de Ia
Sentiu i de Bruguers, i s'ha anunciat que es vol estendre el proper any al centre, on ja es practica
el porta a porta, però no de forma segregada.

Gavà passa doncs a ser un dels municipis amb aquest sistema, si més no parcialment. Existeix a
Catalunya una Associació de municipis per a la recollida selectiva porta a porta, que té per
objectiu: promoure aquest model de recollida selectiva, possibilitar un intercanvi d'experiències
entre els municipis que realitzen la recollida "Porta a Porta", Organitzar trobades tècniques per
tal  d'estudiar  com optimitzar  la  recollida  "Porta  a  Porta"  i  difondre els  resultats  d'estudis  i
experiències vinculades amb la recollida "Porta a Porta"

Aquesta entitat, a més, ofereix com a serveis d'efectuar compres de tot tipus de material (bosses
compostables, cubells, etc.) de manera que comporti un estalvi econòmic per als membres de
dret associats, tenint en compte la legislació actual sobre contractes; coordinar la sol•licitud de
subvencions,  ajuts,  etc.  per  finançar  les  activitats  de  l'associació,  i  de  forma  específica,
campanyes d'implantació o de reforç de promoció de la recollida "Porta a Porta" i  elaborar
informes, resultats, estudi sobre la recollida selectiva porta a porta.
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Aquesta entitat és també part integrant de la Xarxa de Municipis de l'Estratègia Catalana Residu
Zero, que té per objectiu el foment cap a una economia circular en què tot residu pugui ser
transformat en matèria primera, amb el benefici econòmic i ambiental que suposa.

Per aquests motius va formular el següent prec: instar el govern local a estudiar la integració a
l'associació de municipis per a la recollida selectiva porta a porta, i a promoure i participar en
l'Estratègia Catalana Residu Zero i compartir les bones pràctiques amb els altres municipis de la
xarxa.

Va respondre la Sra. Badia, i va explicar que l’any 2018 més de 200 municipis implanten de
manera total o parcial la recollida porta a porta. Hores d’ara 96 municipis formen part d’aquesta
associació.  Gavà  no  està  associada  de  moment,  però  participa  en  àmbits  d’intercanvi  de
coneixement,  activitats  i  ha  estat  present  en  diferents  jornades  tècniques  de  l’Àrea
Metropolitana de Barcelona, l’Agència Catalana de Residus, la Diputació de Barcelona, i fins en
el Wasteing Progress de 2017 on es va tractar durant tres dies el sistema de la recollida selectiva
porta a porta.

En  referència  a  les  compres,  com  a  administració  pública,  l’Ajuntament  està  subjecte  al
procediment específic per a cada tipologia de servei o subministrament, i per tant publica les
seves  licitacions  al  Perfil  del  contractant  de  la  Generalitat,  per  tant,  aquest  avantatge  de
l’associació ja està assumit.

En el seu moment es va valorar el contingut de l’associació per tal de mostrar el compromís de
Gavà amb aquest sistema i per tal de donar una empenta a l’associació mitjançant també una
aportació econòmica que varia en funció de cada municipi.

Va  finalitzar  la  seva  resposta  manifestant  que  si  es  considera  la  utilitat  de  formar  part  de
l’associació en quant a avantatges afegits, es valorarà l’adhesió.

A continuació, la Sra. Jiménez va exposar com a antecedents que al ple del 17 de desembre de
2015,  ERC-Gavà  va  demanar  l'elaboració  d'una  nova  ordenança  de  serveis  funeraris  que
estigués d'acord amb la legislació vigent. En la resposta se'ns va indicar que els serveis jurídics
estudiarien  la  conveniència  de  modificar  l'esmentada  Ordenança  per  incorporar  aquestes
novetats legislatives.

Vista la inactivitat municipal, al ple del 26 de maig de 2016 vam reclamar que es fes aquesta
modificació  i  es  redactés  l’ordenança.  Se'ns  va  contestar  que  el  govern  havia  agafat  el
compromís  d'estudiar  la conveniència  de la  modificació i  que,  després  reunir  la  informació
relativa a les noves ordenances i l'ordenança actual, es va decidir procedir a la seva modificació,
i que s'havien iniciat els tràmits administratius per fer-ho efectiu.

Un any després, vist de nou el retard en I ‘aprovació, el 28 de setembre de 2017 vam tornar a
reclamar que es complissin els terminis promesos, ja que s'havia dit que la proposta de nova
Ordenança de Serveis Funeraris estaria enllestida a inicis d'aquest any 2017. Se'ns va respondre
que el 20 d'abril s'havia tancat el període d'exposició pública, en què es van rebre 12 propostes,
de les quals se'n van acceptar 9 i 3 van ser rebutjades, i que el Govern Municipal tenia previst
continuar amb els tràmits de modificació de I ‘Ordenança general de serveis funeraris.

A finals de juliol de 2018, el text de l'ordenança encara no ha estat ni tan sols presentat per
aprovació inicial a aquest ple.
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Per tot l’exposat instaven el govern local a presentar, al Ple municipal de setembre, el text de I
‘ordenança cedir-ne al debat i, si escau, aprovació inicial.

Va respondre el Sr. Castellano, qui va informar que la proposta tècnica del text definitiu per a la
modificació  de  l’Ordenança  de  Serveis  Funeraris  ja  està  finalitzada  per  part  de  la  Unitat
Municipal de Cementiri i Serveis Funeraris del Departament de Salut Pública i Consum i, en
aquests moments, és a mans dels Servies Jurídics Municipals per a la seva revisió i vistiplau
oportú.

 Mentre durin aquests treballs, tot allò que no estigui previst a l’Ordenança o contravingui la
normativa vigent, s’interpretarà tal com preveu l’Ordenament Jurídic que sigui d’aplicació en el
moment en qüestió.

En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el sr. Andreu Pérez es va fer
ressò de que l'entrada al nucli urbà des dels polígons industrials és complicada, a causa de la
barrera física que suposa la via del tren. A diari es produeixen cues en les hores punta d'entrada i
sortida de les indústries de Gavà, més i tot a l'estiu, on els vehicles que venen de la platja se
sumen als  que  diàriament  van  i  vénen del  polígon industrial.  És  per  aquest  motiu  que  cal
esponjar la permeabilitat entre els dos costats de la via.

Havien tingut notícia que l'Ajuntament va demanar a la Diputació de Barcelona, a través de la
línia de suport a plans integrals del Programa complementari de modernització de polígons, una
subvenció per  al  projecte  de «desdoblament  de pas  sota  via,  ampliació de  xarxa ciclable  i
millora  de  telecomunicacions  als  polígons  d'activitat  econòmica  de  la  Post  i  les  Massotes
Gavà», que va ser desestimat, ja que a causa de la baixa puntuació va quedar fora del crèdit
destinat al programa.

Tot i això, creiem necessari i forçós millorar la connectivitat per sota la via del tren i per aquests
motius, va finalitzar demanant el govern local a habilitar una partida del pressupost municipal
d'inversions per al 2019 per tal que es pugui finançar aquesta Obra, i a executar-la al llarg del
mateix any.

La Sra. Fernández va dir que: «Com vostès bé indiquen, van presentar el Projecte de millora
d'accés de Polígons, que suposa el desdoblament del pas sota via, l’ampliació de xarxa ciclable i
peatonal, i la millora de telecomunicacions als Polígons de la Post i Les Massotes.

Actualment, ja teníem dotació pressupostària assignada per fer possible aquesta millora, que
enllaçava amb altres  Projectes  importants  que connecten el  territori  i  aquesta  zona,  com el
Projecte de la C-245 i el carrer Barcelona, amb Avda Bertrand i Güell i l’avda del mar.

Hem de remarcar, que a aquesta convocatòria de Diputació, no ha entrat cap projecte ni del Baix
Llobregat, ni del Barcelonès (les zones més poblades, amb gran activitat econòmica i productiva
de Barcelona), donat que els municipis del Àrea Metropolitana sortíem amb una penalització de
30 punts. Es evident que la dotació econòmica ha estat molt per sota de les necessitats dels
municipis, només han gaudit de la subvenció 5 dels 19 projectes seleccionats, atenent només a
un 27% del import sol·licitat.

La diputació de Barcelona ens ha informat de la intenció de llançar una segona convocatòria del
Pla de Modernització de Polígons de la Diputació de Barcelona, dotada amb 15 milions d’euros
més, que s’obrirà el mes d’octubre.  Esperem que en aquest altre cas es revisin les bases de la
convocatòria per poder fer més equiparable el procés de selecció,  i  esperem també que ens
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ajudin amb els seus companys de partit de Diputació, per revisar aquestes bases, fent-les més
equitatives».

En el següent prec, la Sra. Jiménez digué que: “A inicis del 2015 es va sotmetre a informació
pública el  Pla de Mobilitat  de Gavà.  Després d'aquest  tràmit,  no se n'ha tornat  a parlar.  El
projecte està pendent de la qualificació de les esmenes i al•legacions formulades, per tal que
pugui ser debatut al plenari.

Mentre, aquests darrers anys, la mobilitat ha anat canviant. Duna banda s'han popularitzat els
vehicles elèctrics i híbrids, cosa que repercuteix en un trànsit més tranquil. D'altra, la bicicleta
ha anat agafant protagonisme com a mitjà de transport habitual. Això no obstant, la manca de
cultura circulatòria fa que les bicicletes en molts casos no estiguin segures quan circulen per la
calcada, i queden relegades a les voreres, on s'han pintat carrils-bici que en algun cas fan perillar
la coexistència amb els vianants.

Entenem que cal mantenir els carrils bici en trajectes interurbans. Ara bé, Gavà és una ciutat
compacta, que permet el  desplaçament a peu o en bici  entre els  diferents barris  i  espais de
centralitat. Per aquest motiu creiem que cal facilitar I ‘ús de la bicicleta com a mitjà habitual per
a la mobilitat intraurbana utilitzant la calcada, i per això cal actuar sobre l'espai públic, en dues
direccions.  D'una banda,  ampliant  el  nombre de carrers amb trànsit  pacificat,  és a dir,  amb
velocitats  de  circulació  limitades,  que permetin la  coexistència  d'automòbils,  motocicletes  i
bicicletes; d'altra, ampliant el nombre d'aparcaments de bicicleta existents a l'entorn dels serveis
i equipaments, com ara l'estació, parades d'autobús, centres d'atenció primària, escoles, etc.

Instem el govern local a reformular el Pla de Mobilitat de Gavà sota aquesta nova òptica, que
permeti la coexistència entre vehicles a motor i bicicletes a la calcada, reservant les voreres per
a  ús  de  vianants,  i  ampliant  els  espais  d'aparcament  de  bicicletes  a  l'entorn  dels  serveis  i
equipaments de ciutat”.

La Sra. Fernández respongué  que: “Com be diu, el nostre Pla de Mobilitat Urbana Sostenible es
va exposar a informació pública, després d’haver estat aprovat inicialment en el Ple de l’abril
del 2015. Havent realitzant les esmenes derivades de les al·legacions rebudes i dels informes
dels organismes involucrats, el PMUS va ser aprovat definitivament en el ple de juliol de 2017.
Si bé és veritat que el PMUS tracta la mobilitat en bicicleta, es va considerar que el municipi
necessitava un document específic per aquesta. Conseqüentment, s’està redactant el Pla Director
de la Bicicleta de Gavà,  el  qual  ha d’establir  l’estratègia municipal  de la mobilitat  en bici.
Òbviament la priorització del tipus d’infraestructura ciclista a implantar i la xarxa d’aparcament
de bicis objectiu seran dos punts importants d’aquesta estratègia.

Segons la planificació que disposem, el procés participatiu associat al Pla es realitzarà l’últim
trimestre de l’any».

 

Finalment  el  Sr.  Massana  va  exposar  que  des  de  fa  molt  de  temps,  l'entitat  ADISGA ve
reclamant  a  les  institucions  la  construcció  d'una  residència  o  habitatges  tutelats  per  a
discapacitats a la ciutat o a la zona propera. Actualment, molles famílies de Gavà han de buscar
assistència en poblacions veïnes i no poden visitar els familiars de forma assídua.
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El projecte de reurbanització de l'Espai Roca, amb la cessió de terrenys a l'Ajuntament que
comportarà, és una oportunitat per ubicar un equipament d'aquest tipus.

Per això va formular el següent prec: instar el govern local, aprofitant I ‘oportunitat que ofereix
el  projecte  d'Espai  Roca  a  dedicar  part  del  sòl  que  rebrà  l'Ajuntament  a  la  construcció
d'habitatge tutelat i residència per a discapacitats.

Va respondre de nou la Sra. Fernández, que va explicar que: «En primer lloc cal dir que som
plenament conscients de les necessitats de construccions de residencies i habitatges tutelats per
a discapacitats a la nostra ciutat.

Per atendre aquestes necessitats, i un cop dimensionades en la seva dimensió real, s’estudiarà
quins sòls d’equipaments estaran disponibles per poder destinar-los a aquest ús.

En relació a l’Espai Roca, aquest pot ser un dels llocs de la ciutat que caldrà valorar quan el
planejament urbanístic es tramiti, però també s’han d’analitzar altres emplaçaments de sectors
en transformació que generaran nous solars d’equipaments a la ciutat».

 

 Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup
Municipal de GSSP.

 

En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr.  Juan Carlos Bondia,  va  explicar que:
«Desde  hace  varios  días  los  baños  públicos  portátiles  que  hay  instalados  en  la  playa  se
encuentran fuera de servicio. Incluyendo los de los/as socorristas que trabajan diariamente y
velan por la salud y seguridad de las y los usuarios de la playa de Gavà

Es por lo que desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede! y Podemos Gavà, rogamos que este 
ayuntamiento realice todas las actuaciones necesarias para que los servicios públicos estén 
operativos”.

La tinenta d’alcalde de Ciutat i Territori, li va dir que  no es té constància que que cap dia s’hagi
deixat de prestar el servei d’aquests tres banys públics. Si bé es cert, que al Carrer Premià s’està
pendent de rebre per part de l’Empresa subministradora, una molla de tancament, col·locant-se
un element provisional.

Pel  que fa a la cambra de bany per a minusvàlids,  va haver-hi  un tancament  temporal  per
embussament dels desguàs, que es va resoldre ràpidament.  que ja està definitivament resolt.

Contestat el prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que: «En el centro de formación para adultos de la calle Sarrià 5 únicamente se encuentra en uso
la 1a planta. Las otras dos plantas restantes están por rehabilitar.

Teniendo en cuenta la gran necesidad de ampliación de la oferta educativa que tiene nuestro 
municipio, desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede! y Podemos Gavà rogamos:
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Que se incorpore en el próximo presupuesto municipal una partida presupuestaria para la 
rehabilitación de las plantas del edificio que se encuentran por rehabilitar.

Que se soliciten todas las subvenciones necesarias a otros organismos públicos (Diputación, 
Generalitat de Catalunya, AMB...) para la rehabilitación de edificios públicos.

Que se destinen las plantas sin uso para paliar la carencia de oferta educativa de la ciudad. Por 
ejemplo: la escuela oficial de idiomas, guardería municipal,...etc.

De la misma manera para actividades formativas organizadas por entidades y asociaciones de 
Gavà”.

Per part de l’equip de govern, va respondre el tinent d’alcalde, el  Sr.  German Barrena que:
“Somos conocedores de la necesidad de finalitzar el proyecto de la casa de las familias. Es un
proyecto  potente  que  nació  de  la  voluntat  de  recoger  en  un  mismo  espacio  servicios
relacionados con la educación y dirigido tanto a ninos y niñas como para sus familias.
El centro de formación de adultos tiene su actividad en la planta baja del edificio y nuestra
intención es que con el tiempo se vayan instalando otros servicios que existen en la Ciudad
como otros servicios educatives, la Oficina Municipal de Escolaridad y otros de nueva creación.

Actualmente estamos estudiando diferentes posibilidades de inversión en la Ciudad y una de las
vías podria ser mediante una subvención supramunicipal tal como ustedes comentan».

 

El  tercer  prec,  també formulat  pel  Sr.  Bondia  deia:  “Se ha  publicado recientemente  por  la
inmobiliaria  Habitaclia  que  el  precio  medio  del  alquiler  en  Gavà  asciende  a  17,38€/m2.
(60m2x1042€/mes)

La evolución ascendente del precio de alquiler de vivienda en Gavà, según la Generalitat de
Catalunya no tiene pausa, dejando en 820€/mes de media el alquiler de una vivienda. Nuestra
población  no  está  integrada  en  el  índice  de  precios  de  alquiler  que  publica  la  Agencia  de
vivienda de la Generalitat de Catalunya.

Nuestro grupo municipal presentó una batería de propuestas hace unos meses para que este
gobierno ponga en marcha y facilite el acceso a la vivienda a muchas familias de nuestra ciudad
que, tal y como reflejan los datos anteriores, tienen muy difícil poder conseguirla; pero ustedes
votaron en contra de todas nuestras principales propuestas.  Por todo ello rogamos:   Que se
incorpore  nuestra  población  al  índice  de  consulta  de  precios  de  alquiler  de  la  Agencia  de
Vivienda  de  la  Generalitat  de  Catalunya;  que  se  amplíe  el  personal  destinado  a  fomentar,
informar  y  gestionar  la  mesa  de  vivienda  de  este  Ayuntamiento,  ya  que  en  la  actualidad
solamente hay una persona y está desbordada; Que se facilite un seguro de protección frente al
impago y daños al continente y contenido de la vivienda para dar mayor seguridad a los/as
propietarios/as y, así se aporten más viviendas a la oficina de vivienda del Ayuntamiento; que se
destine  el  30% de  las  nuevas  construcciones  de  pisos  a  alquiler  social,  para  familias  con
ingresos contemplados según la Ley 24/2015, de 29 de julio, de medidas urgentes para afrontar
la emergencia en el ámbito de la vivienda y la pobreza energética:
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Si los ingresos de la unidad familiar están por debajo del 0,89 del IRSC, es decir, por debajo de
los 506,5.-€, la renta no podrá superar el 10% de los ingresos. Si los ingresos de la unidad
familiar están por debajo del 0,95 del IRSC, es decir, por debajo de los 540,6.-€, la renta no
podrá superar el 12% de los ingresos. Si los ingresos son iguales o superiores al 0,95 del IRSC,
es decir,  iguales o superiores a 540,6.-€,  la renta no podrá superar el 18% de los ingresos.
Incrementándose el mismo de manera gradual en función de los ingresos del solicitante.

Que se estudie la posibilidad conjuntamente con otras administraciones de incorporar al parque
público municipal de vivienda todos los pisos e inmuebles provenientes de herencias que no
tengan testamento y estén en el término municipal de Gavà.

Que se incorpore en la página web del ayuntamiento un apartado para facilitar el alquiler de
vivienda a través de la oficina municipal, con la incorporación de la información de las medidas
anteriores propuestas.

Que se multe a bancos y grandes compañías por tener pisos vacíos en Gavà y se destine la
cuantía de las multas a la ampliación de la bolsa de vivienda de alquiler del Ayuntamiento.

Con estas medidas se conseguirá cierta contención de precios garantizando a la propiedad el
cobro de la renta mensual, con la condición de ofrecer en alquiler su vivienda por debajo de los
precios libres.

Novament  va  respondre  el  Sr.  Barrena,  informant  que:  “El  acceso  a  la  vivienda  es
probablemente uno de los grandes temas a solucionar, no solamente en nuestra Ciudad, si no
que como mínimo en toda nuestra comarca del Baix Llobregat y la provincia de Barcelona,
entre otras cosas debido a la gran demanda de viviendas de alquiler y la escasa oferta cosa que
provoca la subida de precios de los alquileres.  El  cómo solucionar este problema nos debe
preocupar a todos, y nosotros lo estamos y mucho y por este motivo más adelante le expondré
unos ejemplos de acciones de tomamos desde este Gobierno para que Gavà podamos tener
oportunidades de alquilar viviendas a precios asequibles.Pero en este tema pasa, como otros
muchos temas. Ciertamente vemos como la Institución que tiene las competencias en Habitatge
no hace nada. Me refiero al actual Govierno de la Generalitat de Catalunya. Bueno si, ellos nos
ofrecen a los Ayuntamientos unos créditos blandos para que compremos unos pisos de Bancos,
que por cierto ya fueron pagados con dinero público cuando se rescató a la entidades bancarias,
però eso si, que pasen a propiedad de la Generalitat en 30 años. En fin, mientras esas sean las
medidas para potenciar el alquiler social de la Generalitat, nosotros seguiremos trabajando para
que los y las ciudadanas de Gavà puedan optar a unos precios justos.

Y por  tanto,  no  es  casualidad  que  hoy,  nuestro  grupo del  PSC presenta  en este  pleno una
declaración política para instar a la Generalitat a impulsar medidas para fomentar el acceso a las
viviendas con precios de alquiler ajustados y estables, entre otras medidas que serían necesarias
aplicar.
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De todas formas, como ya le he comentado anteriormente, el Ayuntamiento de Gavà tiene en
marcha  diferentes  medidas  para  fomentar  la  vivienda  de  alquiler  entre  las  que  podemos
destacar:

·     La Gestión de una bolsa de 130 viviendas a través de la “Oficina Local d’Habitatge”.

·     Bonificación  el  recibo  del  IBI  a  los  propietarios  que  faciliten  su  piso  para  le
gestionemos el alquiler.

·     Y por  otra  parte,  ya  disponemos del  seguro que usted reclama para  hacer  frente  al
impago y desperfectes que se puedan originar.

En cuanto a las ayudas económicas, desde los servicios sociales se dan ayudas puntuales al
mantenimiento del  alquiler.  En el  año 2017 se otorgaron 52 ayudas.  Desde la oficina local
d’habitatge se dan prestacions permanentes para el alquiler, que son ayudas de hasta 200 euros o
bien subvenciones del 40% del alquiler o incluso prestacions especiales de urgència.

Como debe saber, también tenemos las promociones del IMPSOL, con 143 pisos construidos en
Can Ribes de precio protegido. En la pròxima promoción que se está tramitando tendremos 130
viviendas, de las cuales 70 serán en régimen de alquiler concertado.

Por último, deje que haga referencia al proyecto Espai Roca. En este caso, podremos construir
unas 415 viviendas, de las cuales un 46% serán de precio protegido, siendo la mitad de venta y
la otra mitad de alquiler.

Por tanto, es evidente que el gobierno de esta Ciudad es un defensor de las viviendas protegidas
y cumpliremos el compromiso de incrementar la oferta de viviendas de alquiler protegido en las
siguientes Construcciones».

 A continuació, el regidor del grup municipal de GSSP, el Sr. Herrera, va exposar que: “El 
mosquit és un problema que afecta a tota la ciutadania durant l'estiu. Aquest problema s'agreuja 
quan es donen acumulacions d'aigua, la qual cosa permet al mosquit dipositar els ous que es 
convertiran en larves i continuaran la proliferació d'aquest insecte.

Deia el Sr. Castellano, membre del govern de PSC-CiU, en el Bruguers durant el mes de maig:
“Hem de fer una crida des de l’Ajuntament per tal que els ciutadans siguin coherents i sàpiguen
que,  malgrat  que  no  s’adonin,  una  acumulació  petita  d’aigua  a  qualsevol  lloc  de  la  casa,
especialment en llocs oberts, pot suposar niu de larves” .

En efecte les veïnes i veïns de Gavà han de realitzar la seva part de la tasca. Però també ha de
realitzar-la  l'Ajuntament  de  Gavà.  A  través  de  les  següents  imatges  podem  observar
acumulacions d'aigua en instal·lacions públiques que estan convertint-se en focus de propagació
de mosquits.

En paraules del Sr. Castellano “és imprescindible la col·laboració ciutadana per lluitar contra la
proliferació del mosquit tigre”  i de la mateixa forma, i després de les imatges exposades, des de
Gavà, Sí se puede, preguem la imprescindible col·laboració de l'Ajuntament de Gavà per lluitar
contra la proliferació del mosquit tigre, o de qualsevol tipus de mosquit, eliminant les aigües
acumulades en zones públiques de la ciutat, així com soterrant els desguassos on sigui necessari,
com per exemple fonts d'aigua a parcs i “correcans”.  

El tinent d’alcalde, el Sr. Castellano va respondre que l’Ajuntament de Gavà té un programa de
prevenció i  control de mosquits  que engloba activitats  encaminades a la sensibilització a la
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ciutadania,  com és  la  difusió  de  les  mesures  preventives  a  tenir  en  compte  per  part  de  la
ciutadania, donat que la majoria de punts de cria es troben en les propietats privades,   i el seu
control té molt de responsabilitat cívica.

D’altra  banda,  el  programa  engloba  també  accions  de  vigilància  i  control,  consistent  en
prospeccions i tractaments larvicides als embornals de la via pública i aquells espais municipals
que puguin ser un focus de cria.

Aquestes actuacions es duen a terme a través dels tècnics del Servei de Control de Mosquits del
Consell Comarcal del Baix Llobregat, qui s’encarreguen també de formar i resoldre els dubtes
que puguin tenir els treballadors municipals, així com de resoldre les incidències formulades
pels ciutadans.

L´Ajuntament realitza constants, intenses i continuades tasques de supervisió en espais privats i
públics de màxima cura i atenció per evitar focus del mosquit tigre.

Va  finalitzar  la  seva  intervenció  dient:  «Estigui  a  l'hora  de  sol·licitar  per  tant  Sr.  Herrera,
tranquil per la feina que fem aquest equip de govern i, posats doncs a sol·licitar coses, també es
podria sol·licitar el mínim de pluges possibles per assolir així el mínim de tolls… però ara per
ara aquesta gestió no es troba a la mà del nostre govern... Ja se sap que mai plou al gust de
tothom».

Finalment, el Sr. Herrera va formular l’últim prec, en el que va manifestar que: “Desde Gavà, Sí
se puede y PODEMOS Gavà queremos denunciar un hecho terrible ocurrido el 30 de junio
durante la Fiesta Mayor de Gavà, en la que un grupo de neonazis insultó y agredió a un chaval
por su color de piel y su orientación sexual. Como vecinas y vecinos de Gavà no podemos
permitir que estos hechos ocurran en nuestra ciudad.

En Gavà ha habido pintadas fascistas, amenazas, pero esta vez nos encontramos ante hechos
muy graves  y excepcionales  con un grupo fascista  que le  da una paliza  a un joven,  como
decíamos antes, por su color de piel y su orientación sexual. Un delito con agravante de Odio.

Gavà se denomina ciudad contra el racismo y la xenofobia, y contra la LGTBIfobia. Este año de
hecho se sumó al día contra la LGTBIfobia; e incluso este mismo año ha inaugurado el SAI
(Servicio de Atención Integral) para ayudar al colectivo LGTBI.

Además desde GSSP y PODEMOS Gavà presentamos el mes pasado una moción a favor del
colectivo  LGTBI  que  fue  aprobada  por  el  pleno,  y  donde  pedíamos  que  el  Ayuntamiento
mostrara su oposición a la homofobia y a la LGTBIfobia en general.

Por lo tanto, teniendo en cuenta el ataque fascista de carácter homófobo y racista que ha sufrido
Gavà; teniendo en cuenta que estos hechos son muy graves y excepcionales en nuestra ciudad;
teniendo en cuenta que es necesario frenar estas actitudes de manera categórica y y contundente.
En virtud de la moción contra la homofobia que presentó nuestro grupo municipal y que fue
aprobada en el pasado pleno, y al igual que han hecho otros ayuntamientos en temas de especial
relevancia y significancia, como el Ayuntamiento de Pamplona con el caso de “la manada”,
como el Ayuntamiento de Barcelona tras un ataque racista y por motivos religiosos a un local
religioso en 2017, como el Ayto. de Cambrils tras un deceso en un atraco,o como el Ayto. de
Valencia por las agresiones de grupos de ultraderecha del 9 d‘Octubre desde Gavà, Sí se puede y
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Podemos Gavà, rogamos al gobierno de Gavà (PSC-CiU) y en especial a la Alcaldesa Raquel
Sánchez, que es de quien depende esta decisión tal y como expone la Ley de Bases art. 21, que
el Ayuntamiento de Gavà, se persone como acusación particular ante esta agresión, siguiendo el
ejemplo de múltiples ayuntamientos progresistas,  para que podamos tener un Gavà libre de
racismo, de homofobia y de fascismo”.

La Sra. Fernández va manifestar que: «Gavà,  i aquest equip de Govern, estan compromesos en
la  defensa  dels  drets  i  les  llibertats  de  tots  els  individus,  oposant-nos  a  qualsevol  tipus  de
desigualtat , intransigència e intolerància.

Per  que  apostem  per  la  diversitat,  volent  construir  societats  diverses  e  inclusives  que
garanteixen a totes i a tots els drets a la ciutadania. 

El fet del 30 de juny, que ens indica, es troba sota investigació, per lo que creiem, d’acord amb
els  principis  i  garanties  democràtiques  del  nostre  sistema,  es  imprescindible  esperar  a  la
finalització d’aquesta, per establir el full de ruta.

I no dubti, que si de les actuacions que s’estan realitzant es desprèn que es tracta d’un atac
feixista,  de  caràcter  homòfob i  racista,  aquest  Ajuntament  i  l’equip  de  Govern,  actuarà  en

conseqüència». 
 

Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al
Grup Municipal del PP.

En un primer, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de
que el dia 12 d’octubre es celebra la festa de tots i aquesta necessitat de reclamar respecte al que
ens uneix especialment aquest any després de la demostració de la importància de la unitat, la
concòrdia  i  també  de  la  nostra  Constitució.

Ha estat un any on alguns han volgut fer trontollar les regles del joc donades i s’ha de demostrar
que  només  des  del  reconeixement  institucional  a  la  societat  real,  podem  superar  aquests
moments.

Per tot l’exposat, va presentar el següent prec: que el Govern Municipal valori la celebració
d’un acte el 12 d’Octubre reafirmant el valor de la unitat, la concòrdia i també de la nostra
Constitució.

Va respondre el Sr. Tort, tinent d’alcalde de Nova Governança i Economia, que va informar que
no es tenia cap demanda ciutadana per celebrar el 12 d’octubre en els termes que es proposen
als precs, més enllà de la celebració que fa la Casa d’Aragó amb motiu de les festes del Pilar.

Tot seguit es va passar a un segon prec, i en aquest cas el Sr. Llobet va exposar que “Una vegada
més parlem del Pla de Mobilitat d’Estiu de la ciutat com ja és habitual en els darrers Plenaris.
Però ara ho fem després d’haver observat com davant de l’incendi a un local de restauració del 
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Carrer Tellinaires alguns vehicles del servei d’emergències. Es per tot l’exposat, que el Grup 
Municipal Popular presenta el següent: Que es revisi el Pla de Mobilitat i que dugui a terme les 
accions necessàries per solventar aquests problemes de mobilitat”.

Per part de l’equip de govern, la Sra. Fernández va respondre que malgrat que l’incendi va ser
molt aparatós, per la pròpia situació del incident, pels treballadors, per la seva incidència un
diumenge d’estiu al barri de Gavà Mar.

Hem d’indicar-li que els camions de bombers i les ambulàncies van entrar sense problemes pel
c/ Tellinaires des de l’Av. del Mar, en contra adreça custodiats per policia.

Durant el temps que van estar treballant els serveis d’emergència el trànsit de sortida dels veïns
de la zona es feia, amb ajuda policial, per Garraf i Palafrugell. En tot moment la mobilitat va
restar sota control.

A continuació la Sra. Parés es va referir que la nostra ciutat compta amb un Pla Especial de
concreció d’usos comercials i de serveis a l’àmbit del centre de Gavà aprovat l’any 2011 en un
determinat context econòmic. 
Uns  anys  després,  la  ciutat  ha  de  tenir  altres  prioritats  en  la  política  comercial  si  vol  ser
atractiva, i va formular mitjançant un prec que es revisi el Pla Especial de concreció d’usos
comercials i de serveis a l’àmbit del centre de Gavà aprovat l’any 2011 per adaptar-lo a les
noves necessitats de la ciutat i per fer un especial reconeixement als establiments emblemàtics
de Gavà.

La Sra. Fernández va respondre: “Tal i com es planteja en el prec entenem que el moment actual
és diferent al què es va plantejar el Pla especial de concreció d’usos comercials i de serveis a
l’àmbit del centre de Gavà de l’any 2011.

Explorarem les demandes d’ús i les oportunitats, tant de l’entorn urbà del centre com d’altres
indrets de la ciutat, per valorar la revisió de les figures urbanístiques necessàries i ajustar els

usos al moment econòmic actual». 

En el torn de preguntes del Partit Popular, la sra. Parés exposà que el Govern Municipal ha
anunciat en diverses ocasions la creació del Consell Municipal de Medi Ambient en resposta a
precs anteriors del Grup Municipal Popular.

El  Grup  Popular  ha  reclamat  en  diverses  ocasions  el  nomenament  dels  seus  membres.
Però a menys d’un any d’acabar el mandat no ha estat constituït, i va preguntar Quins han estat
els  motius pels quals no s’han constituït  el  Consell  Municipal  de Medi Ambient  malgrat  el
compromís del Govern Municipal.

Per part de l’equip de govern, la Sra. Fernández va explicar que El Consell Municipal de Medi
Ambient i Sostenibilitat està a prop de complir les dues dècades des de la seva creació.

En tots aquests anys les qüestions ambientals han sofert una evolució important i l'espectre de
temes que compren s'ha ampliat molt significativament.
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Quan aquest Consell Municipal es va conformar era difícil, quan no impossible, imaginar la
rellevància ambiental que arribarien a tenir aspectes com la qualitat acústica, la mobilitat, el
canvi climàtic, la contaminació atmosfèrica o l'economia circular, per posar alguns exemples. 

És per aquest motiu que hem cregut necessari realitzar una actualització d’aquest, aprofitant la
modificació del ROM.

Per tal de que aquest Consell Municipal esdevingui una eina més efectiva i representativa en la
participació i seguiment de la situació ambiental del municipi, tant en la seva composició, com
la seva finalitat, funcions i àmbit d’actuació. 

 

A continuació el Sr. Llobet va explicar que atès que el programa de la darrera festa major de
Sant Pere en la que va haver un programa ampli i transversal dedicat a tota la família però
també amb accions programades que han acabat desvirtuant el seu primer sentit, va formular les
següents preguntes: quantes denúncies i expedients s’han obert durant la darrera Festa de Sant
Pere i per quines motius?

Es planteja el Govern Municipal modificar determinades accions programades en favor d’unes
festes de tots evitant amb majors controls de consum de drogues i alcohol?

Per part de l’equip de govern, el sr. Barrena va respondre que  la Festa Mayor va adreçada a tota
la població de Gavà, als infants i els seus pares, als joves, als adults i a la gent gran. Fem una
programació molt àmplia per poder oferir activitats per a tots els gustos i edats. I creiem que ho
aconseguim, al menys així ens ho manifesten els gavanencs i gavanenques.

No entenc ben bé la preocupació que planteja. En quant evitar el consum de drogues i alcohol,
entenem que és una qüestió de caire personal,  ja que la programació de la festa no incita a
aquests  consums  i  no  creiem  que  s’hagi  d’etiquetar  als  joves  amb  consum  de  drogues  i
d’alcohol.

Tot i així, com som conscients que els més joves necessiten disposar de la màxima informació
possible, en alguns dels concerts de FM i des de fa dos anys posem carpes informatives i de
sensibilització sobre aquest tipus de conductes. En quant al número de denúncies i expedients
encara no tenim dades, de seguida que les tenim li farem arribar”. 

Per últim, va tenir lloc el torn del regidor Sr. Antoni Rafanell, que en un primer prec va exposar
que:  “Atenent  que en el  ROM (  reglament  d’ordenances  municipals  )  en l’article  147-  Els
mitjans de comunicació oficials i específicament els esmenats punts 1 i 5.

Estableix que els mitjans de comunicació municipals tenen l’objectiu d’informar i difondre els
valors culturals i socials de la ciutat. En tot cas estaran oberts a totes les opinions i s’establiran-
en funció de les seves característiques de mitjà de comunicació- espais i  temps específics a
disposició  dels  regidors  i  regidores  dels  grups  polítics  municipals,  dels  ciutadans  i  de  les
ciutadanes i de llurs associacions, i síndic o de la síndica municipal de greuges.

El ple de l’Ajuntament de Gavà ha de garantir la participació dels regidors i les regidores i dels
grups municipals en els  òrgans d’informació i  difusió municipal,  com ara la televisió local,
l’emissora municipal de ràdio i el butlletí municipal.
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Demano com a regidor electe que es faci compliment dels articles esmenats , per tal de poder
exposar les meves pròpies idees democràticament i els meus propis posicionament polítics tan a
nivell  municipal  com de  partit  .  Diferenciats  i  no coincidents  amb el  portantveus del  grup
municipal CIU.
Es amb aquest sentit que vaig sortir del govern després de l’1 d’octubre».

El Sr. Tort va explicar que els mitjans de comunicació municipals cobreixen les convocatòries i
declaracions de tots els grups municipals, i evidentment, també en el cas del grup municipal de
Convergència  i  Unió,  i  es  compleix  amb els  articles  del  ROM que havia  mencionat  el  Sr.
Rafanell, han cobert la seva informació, i així continuaran fent-ho.

Va finalitzar dient que, si hi han diferències internes entre els membres del grup municipal de
CiU,  haurien d’aclarir-ho entre  ells  mateixos i  no derivar  la  responsabilitat  als  tècnics  dels
mitjans de comunicació com apunta en el seu prec. Ell va sortir del govern municipal, però no
del grup de Convergència i Unió.

En un nou prec, el Sr. Rafanell va manifestar que els veïns denuncien la situació pel mal estat de
la cruïlla entre el carrer Josep Ventura i tort amb Joanot Martorell, on hi ha un clot, i va formular
en següent prec: “Que es posi de manera immediata  solució al clot. Alhora denunciem la manca
de compromís del govern amb el dia a dia de la ciutat. Els carres són de les persones i cuidar de
la ciutat es poder estar atent a aquelles coses que impliquen a les persones en el seu dia a dia.
No ens val una política que només mira els nous emplaçament i es descuida del carrers, les
cantonades i els clots que fan difícil el dia a dia dels ciutadans».

La  Sra.  Fernández  va  respondre  que  els  serveis  técnics  del  Ajuntament,  han  realitzat  les
oportunes comprovacions, indicant que es tracta d’un clot de 30x20 cm, i que es repararà en un
parell de dies, dintre de la programació habitual de reposició de paviments.

Finalment, el Sr. Rafanell va llegir el seu darrer prec, i va exposar que: “El camí cap al Calamot,
espai històric i de la natura a la ciutat, es troba en un estat deplorable. La deixadesa e incivisme
són evidents en aquest espai. També denunciem l’estat dels camins per accedi-hi , doncs són
força complicats i poc visibles. La quantitat de mates i arbres caiguts deixen les senderes en un
estat intransitable.
Exigim una acció global en aquest espai per preservar el seu  llegat històric,  que el previngui 
d’actes incívics, i el mantingui net i arranjat, tal com es mereix un dels pulmons verd de la
nostra ciutat.
Així  mateix,  traslladem  també  la  petició  de  fer  arribar  la  necessitat  d’una  millora  en  la
senyalització de la sendera i els accessos.

El turó del Calamot forma part de l’urbanitzable delimitat del Pla de Ponent, i haurà de ser el
projecte d’urbanització de la zona verda d’aquest espai la que definirà les actuacions a realitzar i
quins en seran els accessos i senyalització per al seu ús públic.
Mentre això no es produeixi, es fa una gestió similar a la de l’espai forestal de la resta del
municipi. Així, els camins públics del turó del Calamot estan tallats al trànsit rodat i només són
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accessibles a serveis tècnics i d’urgència. Pel que fa als senders cal tenir present que, de forma
general, els senders del municipi no formen part de la xarxa de camins públics en els quals
l’Ajuntament pot actuar. En el cas del Calamot, el sender principal permet l’accés al seu cim en
unes condicions raonables per a un espai forestal.

Finalment, la senyalització dels camins i senders del turó del Calamot ja està prevista en la
Proposta de Camins d’Interès Turístic de Gavà que s’anirà implementant progressivament.

A continuació el Sr. Ibáñez va presentar una pregunta in voce que deia el següent: “Recibimos
una petición de un vecino del municipio de Pallejà en que solicitaba, a través de la instancia
2817, se hiciese llegar al GAIP, que es la Comissió de garantia del dret d’accès a la informació
pública, que ésta a su vez la registró como la reclamación 440/2017. Su petición de información
sobre los gastos de todos los grupos municipales del año 2011 a 2016, documentación que fue
enviada al GAIP el 10 de noviembre de 2017 por parte de nuestro grupo.
Este ayuntamiento nos remitió el 11 de diciembre de 2017 una petición electrónica firmada por
el Sr. Jordi Tort Reina con el código 2017/12109/1 en que se hacía eco de la instancia del Sr.
(iniciales)  JAC,  vecino  de  Gavà  mar  en  que  solicitaba  los  gastos  de  todos  los  grupos
municipales de los años 2011 a 2016, y dado que el Sr. Tort pedía explícitamente que se le
hiciese llegar directamente la documentación al peticionario, se la enviamos el 9 de enero de
2018 a las 17:03.
Este ayuntamiento nos remitió el 18 de enero de 2018 una petición electrónica firmada por el Sr.
Jordi Tort Reina con el código 2018/535/1, en que se hacía eco de la instancia de una persona
que  solicitaba,  mediante  la  instancia  interna  646,  en  que  indicaba  una  dirección  de  correo
electrónico, solicitaba información de los gastos de todos los grupos municipales 2011-2015 y
2007-2011 así como 2011-2017.
Dado que el Sr. Tort, como en el caso anterior, pedía que se le hiciese llegar directamente al
peticionario la documentación, se le envió por parte de este grupo la del 2007 al 2016 el día 6 de
febrero de 2018 a las 9, indicándole que dada la premura de fechas, tan pronto tuviéramos
cerrado el año 2017 se lo haríamos llegar, cosa que hicimos el 16 de febrero de 2018.
En ese momento, en que ya se habían recibido varias peticiones y ante la posibilidad de recibir
más,  desde nuestro grupo se  comentó en una Junta  de Portavoces  la  posibilidad de que el
Ayuntamiento  dispusiese  de  esos  datos  de  modo  que  pudiese  directamente  atender  esas
peticiones y se consideró que no era adecuado.
Por otro lado se recibe la petición con número de registro 2018-12550-1 del 18 de mayo de este
año, en que el Sr. Jordi Tort Reina solicitaba las justificaciones de las aportaciones económicas
de  este  grupo  político  del  2015  al  2017,  documentación  que  le  hicimos  llegar  mediante
documento electrónico de 22 de mayo a las 10:23 h, con el registro 2018-2550-0, en que en la
parte expositiva decíamos textualmente: “dado que la notificación electrónica de 14/2 no se
pudo abrir por problemas con el  sistema e-notum y tras haber podido acceder a la nueva
notificación en que solicitaban la justificación de gasto de las subvenciones recibidas por el
grupo municipal Ciutadans Gavà, adjunto encontrarán las justificaciones correspondientes a
dichos años”.
Por todo lo anterior, y dado que en el pleno del mes de junio, cuya acta acabamos de aprobar, y
en la que en respuesta a una pregunta que no tenía nada que ver con las subvenciones a los
grupos municipales el Sr.Jordi Tort Reina dijo textualmente: “tenint en compte que el seu grup
municipal és l’únic que encara no ha aportat la seva comptabilitat perquè figuri a la pàgina
web de Transparència de l’Ajuntament, tot i els reiterats requeriments que aquest mateix tinent
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d’alcalde li ha fet a instàncies de les reglamacions del GAIP, encara em resulta més sorprenent
que vostè volgui insinuar que hi ha manca de transparència en aquest govern”.
Por todo lo anterior, preguntamos al equipo de gobierno sobre el origen de esta acusación hecha
sobre nuestro grupo municipal y preguntamos: ¿Es debida a que el presidente del Àmbit de
Nova  Governança  i  Economia  no  está  al  corriente  de  las  respuestas  a  sus  peticiones  de
información? Y en sengundo lugar,  si  su ámbito funciona bien y él  está al corriente de sus
temas, ¿mintió y acusó a nuestro grupo a sabiendas de que sus acusaciones eran falsas?”.

La Sra. alcaldessa li va respondre que se li contestaria a la propera sessió ordinària.

Seguidament el regidor Rafanell també va formular una pregunta in voce, referent a que els
veïns de Gavà li havien fet arribar que la qüestió dels escarabats i les paneroles encara continua
a  les  cases  i  molts  han  comprat  productes  per  eliminar-los  i  han  contractat  empreses
especialitzades  que  els  eliminin,  però  continuen  subsistint,  i  volia  saber  si  s’havia  fet  un
seguiment sobre aquest problema, que afecta als habitatges i també als comerços.
També va dir que hi havia un altre focus que és la qüestió orgànica, els contenidors són oberts i
generen insectes .

També en aquest cas la Sra. alcaldessa li va respondre que rebria la resposta en el proper ple.  

21 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL GAVÀ, SÍ SE 
PUEDE PROPUESTA POR MAREA PENSIONISTA CONTRA LA CREACIÓN DE UN 
PRODUCTO PANEUROPEO DE PENSIONES INDIVIDUALES (PEPP) PROPUESTA 
POR LA COMISIÓN EUROPEA
 
Exposición de motivos:
 
En junio de 2017 la Comisión Europea (CE) remitió al Parlamento Europeo (PE) una Propuesta
de  reglamento  del  Parlamento  Europeo  y  del  Consejo  sobre  un  producto  paneuropeo  de
pensiones individuales (PEPP). De la propuesta se deduce que:
 
1- El PEPP tiene como primer objetivo la creación de un mercado de capitales europeo dentro
del “Plan de acción de la Comisión para la creación de un mercado de capitales de septiembre
de 2015”1. La propuesta de la CE afirma que “Un mercado de pensiones europeo de ´tercer
pilar´ de mayor tamaño impulsaría también el aporte de fondos de inversores institucionales”. El
PEPP  no  es,  por  lo  tanto,  un  instrumento  de  protección  social,  sino  un  mecanismo  de
acumulación de capitales.
 
2-  La CE renuncia al objetivo de que las pensiones públicas sean suficientes, “el Informe
sobre  la  adecuación  de  las  pensiones  de  2015  concluyó  que  el  aumento  de  los  ahorros
adicionales ... destinados a la jubilación podría ... mitigar las repercusiones de unas pensiones
más  bajas  de  los  regímenes  públicos  en  algunos  Estados  miembros  ...  las  pensiones
complementarias podría desempeñar un papel clave en los ingresos por jubilación, en particular
cuando las pensiones públicas puedan ser inadecuadas”.
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



3-  Para  promover  la  suscripción  del  PEPP la  CE exige  que  se  establezcan  en  los  Estados
miembros desgravaciones fiscales, “A fin de animar a los Estados miembros a conceder una
desgravación fiscal a los PEPP, la Comisión ha adoptado, junto con la presente propuesta, una
Recomendación sobre el tratamiento fiscal de los productos de pensiones individuales, incluido
el  producto  paneuropeo  de  pensiones  individuales”.  Las  desgravaciones  fiscales  por  las
aportaciones a los planes de pensiones individuales son muy regresivas.  Las trabajadoras y
trabajadores de salarios bajos no pueden destinar ninguna cantidad a planes de pensiones
y por lo tanto no desgravan. Son los perceptores de altos salarios y rentas del capital los que
pueden realizar grandes aportaciones y desgravar.
 
4-  El  PEPP abre un enorme espacio para la valorización del  capital  financiero.  El  valor de
mercado de las pensiones individuales es de 0,7 billones de euros. La CE calcula que, sin la
introducción del PEPP, aumentará hasta 1,4 billones en 2030 y, de introducirse el PEPP, hasta
2,1 billones. Su principal objetivo no es garantizar unas pensiones dignas para las trabajadoras y
trabajadores en la edad de la jubilación, sino como la Propuesta repite una y otra vez, “Obtener
más capital y canalizarlo hacia inversiones europeas a largo plazo en la economía real” .
Sin embargo, debería ser el sector público, a través de un presupuesto europeo mucho mayor
que el actual, el responsable de decidir y ejecutar las inversiones necesarias para la economía y
la sociedad europeas, por ejemplo, para la transición a un sistema energético descarbonizado.
 
5- La Comisión Europea (CE) enmarca el PEPP en la promoción de la innovación financiera,
“promover un entorno que estimule la innovación en el sector de productos financieros ... lo
cual puede contribuir a su vez a la prestación de pensiones adecuadas, seguras y sostenibles”.
Debemos recordar que la innovación financiera estuvo en el origen de la crisis financiera que
explotó  con  violencia  en  2007  provocando  en  las  economías  de  los  países  capitalistas
desarrollados la mayor crisis económica y social desde la Segunda Guerra Mundial. Además, la
innovación financiera no garantizará pensiones seguras, sino que contribuirá a la acumulación
de capitales en busca de valoración y a la inestabilidad financiera que se desencadenó a partir de
los  procesos  de  financiación  de  la  economía  capitalista  mundial.  El  despropósito  y  la
irresponsabilidad  llega  al  máximo  cuando  la  CE  sugiere  la  inversión  en  “instrumentos
derivados”  de  altísimo  riesgo  y  que  contribuyen  a  incrementar  de  manera  exponencial  la
probabilidad y gravedad de las crisis financieras.
 
6-  La CE explica que el  PEPP permitirá “garantizar que los consumidores sean plenamente
conscientes de los elementos clave del producto”. La rentabilidad, o la falta de rentabilidad,
de los productos financieros es esencialmente incierta. Hace falta recordar que en el origen
de la crisis de 2007 está la creación y venta de productos financieros complejos construidos
sobre hipotecas subprime. Las tres grandes agencias de calificación, Standar&Poor´s, Moody´s
y Fitch,  les habían adjudicado a esos productos la calificación de AAA, máxima solvencia,
semanas antes  de que su valor  se  redujese  a  0.  Alan Greenspan,  presidente  entonces  de la
Reserva Federal y máximo gurú de las finanzas mundiales, reconoció “aunque era consciente de
que muchas de esas prácticas estaban teniendo lugar, no tenía ni idea de lo significativas que
habían  llegado  a  ser  hasta  demasiado  tarde".  Con  estos  antecedentes  pretender  que  las
trabajadoras y trabajadores “sean plenamente conscientes de los elementos clave del producto”
y de los riesgos que corren solo puede ser incompetencia o cinismo.
 
7-  La  CE  enumera  los  promotores  del  PEPP,  “bancos,  compañías  de  seguros,  gestores  de
activos, fondos de pensiones de empleo, empresas de inversión”. De aprobarse por el PE el

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



PEPP,  se  producirá  un  desvío  de  posibles  cotizaciones  sociales  que  podrían  aumentar  los
ingresos de los sistemas públicos de pensiones a empresas privadas que obtendrán importantes
beneficios.
 
(1 Todas las citas entrecomilladas proceden del texto de la propuesta de la CE. 5 )
 
Por todo lo expuesto el grupo municipal Gavà, Sí se puede propone al Ayuntamiento de Gavà la
adopción de los siguientes:
 
ACUERDOS:
 
Primero.- El Ayuntamiento de Gavà apoya las reivindicaciones de Marea Pensionista y la lucha
por  unas  pensiones  públicas  dignas.  Las  y  los  pensionistas  merecen  todo  el  respeto  de  la
Administración Pública y una jubilación de calidad.
 
Segundo.- El Ayuntamiento de Gavà insta al Parlamento Europeo para pedirle que rechace la
Propuesta presentada por la CE.
 
Tercero.- El Ayuntamiento de Gavà insta al Parlamento Europeo para pedirle que estudie las
medidas  necesarias  para  que  los  sistemas  públicos  de  pensiones  garanticen  unas  pensiones
dignas y suficientes, independientemente del país o países donde hayan trabajado .
 
Cuarto.-  El  Ayuntamiento  de  Gavà  insta  al  Parlamento  Europeo  para  que  promueva  la
eliminación  de  las  desgravaciones  fiscales  de  las  aportaciones  a  los  fondos  de  pensiones
privados. Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del Congreso de los Diputados y del
Senado, a los grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de España y al de la
Generalitat de Catalunya, a los Consejos Comarcales y a las Asociaciones o Federaciones de
Municipios de Catalunya.
 
Quinto.- Trasladar este acuerdo al Parlamento Europeo, a los grupos políticos del Congreso de
los Diputados y del Senado, a los grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de
España y al de la Generalitat de Catalunya, a los Consejos Comarcales y a las Asociaciones o
Federaciones de Municipios de Catalunya.
 
Sexto.- Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación
municipal.
 
La declaració política va ser aprovada per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP) , cap en
contra, i vuit (8) abstencions (4 C's, 2 PP i 2 CiU) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius)  dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de
2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 

----------
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En el torn d’intervencions, el grup de CiU, en concret el Sr. Ramon Castellano, manifestà que
estaven d’acord  en  els  punts  primer,  segon  i  tercer.  Respecte  del  punt  quart,  el  referent  a
l’eliminació de les desgravacions fiscals a les aportacions a fons de pensions privats, el seu grup
considera que és jut que hi hagi un benefici fiscal per a la gent que estalviï en previsió del seu
futur. Va finalitzar dient que si s’eliminava aquest punt de la declaració política, tindria el suport
del seu grup.

A continuació, en el torn del PP, la Sra. Parés digué que: “Desde el pasado mes de febrero los
eurodiputados del Grupo del Partido Popular Europeo debaten sobre el producto paneuropeo de
pensiones  individuales  (PEPP)  y  por  lo  tanto,  tomaremos  sus  declaraciones  para  exponer
nuestro posicionamiento en la cuestión que traen a debate.

La población de Europa está envejeciendo: las personas viven más tiempo y tienen menos hijos.

Si entra menos dinero a los fondos de pensiones estatales y hay mayores demandas, puede haber
un déficit.

El Grupo PPE organizó una conferencia para debatir sobre la propuesta de la Comisión Europea
de  crear  un  nuevo  producto  de  pensiones  individuales  voluntario  y  paneuropeo,  que
complementará las pensiones del estado.

 

Uno de los beneficios para los ahorradores es que podrán continuar aportando a su PEPP cuando
se muden a otro Estado miembro y tendrán suficiente  dinero para vivir  después de que su
jubilación.

Pero estamos hablando de políticas conjuntas de los estados miembros de la Unión europea y
por lo tanto, reconociendo la necesidad de debate y tratamiento conjunto, debemos esperar al
acuerdo entre países miembros y por lo tanto nuestro voto será la abstención».

El Sr. Pérez, del grup municipal d’ERC, va manifestar que una vegada més la Comissió Europea
prepara un projecte que no va en benefici de les classes populars. El seu grup sempre lluitarà en
defensa d’unes  pensions  públiques,  de  qualitat  i  dignes  i  han de  buscar-se  els  mecanismes
perquè això sigui possible d’ara endavant i va encoratjar a les plataformes a continuar lluitant.

Respecte al grup municipal de Ciutadans, el Sr. Ibáñez digué que estaven d’acord en el primer
punt i en el tercer, però respecte del quart punt no es pot retallar un dret que pot exercir qui
vulgui. És necessari tenir unes pensions dignes, però no es pot negar el dret a fer un pla de
pensions privat.
Si els polítics poguessin garantir unes pensions públiques de qualitat ningú buscaria una pensió
privada, per tant la base és l’acord de totes les forces polítiques per unes pensions dignes i
garantides. Finalment, va fer la següent reflexió: “¿Qué opinan respecto que una empresa de
manera voluntaria haga aportaciones a planes de pensiones privados a todos sus trabajadores?
Son cuestiones que están incluso en convenos, ¿quieren también evitar que una empresa pueda
hacer aportaciones de manera voluntaria como complemento a su plantilla laboral? Creemos
que  no,  que  esos  trabajadores  salen  beneficiados.  Y repito,  con  un  sistema  de  pensiones
suficiente y garantizado, no tendría sentido un sistema privado,  y nuestro voto será abstención.
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El Sr. Tort, com a portaveu del PSC, va anunciar que votarien a favor i va agrair la presència a la
sessió plenària de la Marea Pensionista, i sempre estarien a favor en la defensa del model públic
de pensions per a la reducció de la desigualtat. La pressió social ha aconseguit un canvi de
tendència en els darrers anys del govern del PP sustentat per Ciudadanos, on es legislava en
contra  del  sistema de pensions,  una qüestió  elemental  com estar  treballant  tota  la  vida per
desprès tenir una pensió que garanteixi un mínim de benestar, i no haver de recórrer a productes
privats que no donen seguretat, com a passar a Xile.
Respecte a la intervenció del Sr. Ibáñez sobre que s’han de garantir les pension públiques, va dir
que la Unió Europea primer legisla les pensions privades i desprès es parla de les públiques.
Primer s’han de garantir les pensions públiques i després es garantiran les privades. També va
mencionar que els hi hauria agradat la presència de la Plataforma per unes pensions dignes, i li
va preguntar al Sr. Herrera si era degut a una actitud paternalista hereva del sistema patriarcal o
han declinat la seva invitació, però li sabia greu la seva absència, i d’haver sabut que no els
havien convidat, ho hauria fet el seu grup.

Va tornar a intervenir el Sr. Ibáñez que va recordar el vot del PSOE al Congrés dels Diputats 
contra els pressupostos que apujaven les pensions.

Per tancar, el Sr. Herrera va informar que havia convidat a la Marea que és qui ha presentat la
moció, de la mateixa manera que s’hauria d’haver convidat a l’As sociació Clara Campoamor.
Va agrair el suport dels grups que van recolzaven la moció, i als que s’abstenien, que és per no
voler la desgravació de les pensions privades, no és que vulguin prohibir les pensions privades,
sinó que no desgravin i no es faci un ingrés per part dels estats que anirà a bancs, asseguradores,
i grans fons econòmics, que negociaran amb les pensions de la gent. La idea és lluitar perquè les
pensions públiques siguin de qualitat, un sistema públic real.

22 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC 
RECLAMANT AL GOVERN DE L’ESTAT LES INVERSIONS COMPROMESES PER A
GAVÀ I LA COMARCA
 
Al  Ple  Municipal  de  25  de  gener,  Gavà  instava  l’Estat  a  complir  els  seus  compromisos
d’inversions a Gavà i també a la comarca del Baix Llobregat. Ara que hi ha hagut un canvi en el
govern de l’Estat, cal tornar a recordar les inversions pendents, especialment:
 

• Adequació de l’estació de Gavà com a capçalera  i  terminal  sud de la  línia  R11 de
Rodalies.  És una inversió aprovada pel  Pla d’actuacions de la Comissió Tècnica de
representants d’ADIF, ministeri de Foment i Generalitat, que no s’ha realitzat.

• Realització  de  les  obres  i  posada  en  marxa  de  la  nova  línia  de  rodalies  R3  entre
Castelldefels i Cornellà de Llobregat, amb parada a Gavà.

• Garantir la conservació de la platja de Gavà amb fórmules sostenibles i ecològicament
compatibles.

• Acabar les obres de remodelació del nus de la Parellada, a Sant Boi, entre la c-245, la
N-2 i la C-32.
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• Acabar les obres del túnel de Vallirana i obrir al trànsit la B-24.
• Acabar les obres i obrir al trànsit la connexió directa entre la B30/AP7 i l'A2 a l’alçada

de Castellbisbal.
Per  tots  aquests  motius,  el  grup  d’Esquerra  Republicana  a  l’Ajuntament  de  Gavà  proposa
d’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer.L’Ajuntament de Gavà insta el govern de l’Estat a complir els compromisos adquirits
amb Catalunya, i especialment amb Gavà i el Baix Llobregat, quant a infraestructures.
 
Segon..Comunicar l’acord a l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de
Catalunya,  al  departament  de  Territori  i  Sostenibilitat  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  al
Ministeri  de  Foment  i  a  la  Secretaría de Estado de Infraestructuras,  Transporte y Vivienda.
 
La declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU) , cap en contra, i dues (2) abstencions (2 PP) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius)  dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de
2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

 

Un cop llegida la declaració política pel Sr. Massana, el Sr. Rafanell va anunciar que votarien a
favor però si això fos un estat de dret i democràtic tot funcionaria millor i els pressos haurien
d’anar ja a casa seva.

A continuació la Sra. Parés, del grup del PP, va manifestar que: “Ens sorprèn com canvia el to
de les seves Declaracions Polítiques si estan demanant el mateix que fa uns mesos.
Entenem que per vostès hi he diferències al exigir a un Govern Socialista i a un Govern del PP.
Els  recordem  que  les  inversions  que  proposen  s’han  d’executar  sense  molta  demora  però
requereixen dels tràmits necessaris establerts legalment per executar-les.
El que els volem dir és que algunes d’elles ja eren compromisos del Govern del Partit Popular.
Així  ho demostren els  Pressupostos de 2018 i  que per  responsabilitat  política  no varen ser
paralitzats amb la majoria parlamentària al Senat.
Per tant, també a vostès els demanem aquesta responsabilitat en les seves proposta i sobretot, se
la demanem al Govern d’Espanya que ha de complir amb l’equilibri pressupostari i no tornar a
les seves polítiques contràries a les recomanacions d’Europa d’incrementar el dèficit públic.
Per tant, davant la improvització que està demostrant el Govern d’Espanya i les conseqüències
de les seves anteriors polítiques en inversions que van portar més crisis, atur i endeutament del
país i per tant de les famílies perquè el diner públic és de tots, ens abstindrem.
Cal prioritzar accions i treballar amb un pressupost factible, possible i equilibrat”.
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El Sr. Herrera, va dir que el seu grup, Gavà sí se puede, votaria a favor dels compromisos que té
l’Estat amb Catalunya, el Baix Llobregat i Gavà, i a favor de les infraestructures necessàries,
que el  govern del  PP tenia  paralitzades,  va  dir,  suposadament  pel  posicionament  polític  de
Catalunya, recolzat pels partits polítics que van permetre que el Sr. M. Rajoy van permetre que
fos president.

Respecte  al  grup municipal  de  Ciutadans,  el  Sr.  Gavilán  va anunciar  que  votarien  a  favor,
perquè és important complir els compromisos d’inversió al Baix Llobregat, i concretament a
Gavà, però que no li sorprenia gens que ERC faci una Declaració reclamant a l’Estat i no es faci
una reclamació  que per culpa del seu govern junt amb PDCAT, Junts per Catalunya, etcètera,
que han fet que Catalunya tingui el penós premi de ser la primera Comunitat Autònoma en
retallades  socials.  Entre  elles,  va  explicar,  4.134  milions  des  de  2009.  També  encapçala
Catalunya la llista de retallades en Sanitat, amb 5.993 milions d’euros. A més, s’han retallat
quasi 800 milions en Educació.
Pel que fa a la línia 9 de Metro que hauria d’estar acabada el 2007 ha tingut un sobrecost de 
4.000 milions d’euros. Es la regió que més rep de l’Estat, recapta el 30% dels ajuts autonòmics 
des de 2012 , que són uns 70.000 milions d’euros.

El Sr. Tort va informar que des que s’han produït els canvis de govern tant al central com a 
l’autonòmic, l’alcaldessa i el govern estan fent les gestions oportunes per recuperar les 
inversions compromeses amb la ciutat de Gavà i aquelles de futur que es consideren necessàries.
Defensen aquestes inversions perquè són cabdals per a la comarca i és lamentable les hores que
perd un ciutadà en anar d’una banda a l’altra del Llobregat per no estar acabada la connexió de
la Nacional II o la B-23 al nus de Can Parellada.
En quant a les esmenes que havien presentat, va explicar que eren degudes a que no volien un ús
partidista d’aquestes reivindicacions, i per les demandes de la ciutadania, com el nou Institut
Brugues, que és una reivindicació molt antiga, i els consellers havien anat vetant, o el CAP-3, i
cap  conseller  sembla  que  tinguin  cap  interès  en  activar,  ni  tampoc  la  inversió  en  escoles
públiques, que ha hagut de fer l’Ajuntament, i ara per fi la Generalitat ha començat a construir
un ascensor al CEIP Jacme March, però encara està pendent a l’escola Eramprunyà o al Joan
Salamero.

Per tancar, el Sr. Massana va donar les gràcies als grups que votarien a favor, i al Sr. Tort li va 
dir que si reclamaven a la Generalitat les inversions pendents, ells també votarien a favor.

23 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA   
PER ACCEDIR ALS HABITATGES AMB PREUS DE LLOGUER JUSTOS I 
ESTABLES.
 
L'esclat de la bombolla immobiliària va posar en evidència les limitacions de la promesa de
l'accés  universal  a  l'habitatge  de  propietat  basat  en  el  crèdit  irresponsable  que  estimulava
l'especulació contínua.
 
Des d'aleshores el lloguer s'ha convertit en l'única alternativa per moltes persones, que estan per
altra banda afectades per la precarietat laboral i els baixos sous.
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Per reblar el clau, el govern del PP va promoure la Llei 4/2013, de 4 de juny, de mesures de
flexibilització i foment del mercat del lloguer d'habitatges, que va reformar la Llei 29/1994, de
24 de novembre, d'Arrendaments Urbans, per derogar determinats ajuts públics com la Renda
Bàsica d'emancipació.
 
A més, aquesta nova reforma normativa, redueix el termini del contractes a tres anys i permet
desallotjar l'inquilí amb només un any de contracte, adduint la necessitat de l'habitatge per al
propietari, que haurà de destinar-la a habitatge permanent. Aquestes mesures situen als inquilins
en una indesitjable posició d'incertesa.
 
Els darrers exercicis, l'increment de demanda no acompanyat de prou nova oferta ha provocat
l'augment del preu del lloguer en alguns entorns urbans. La realitat  ha anat per davant dels
canvis en la política d'habitatge, com acredita la llarga demora soferta en l'aprovació del nou Pla
Estatal d'Habitatge 2018-2021.
 
L'augment acumulat dels lloguers entre 2013 i 2017 ha superat el 18%, proporció equivalent al
creixement dels lloguers.
 
En  canvi,  mentre  els  preus  dels  lloguers  han  pujat  de  manera  significativa  en  la  fase  de
recuperació de l'economia i del mercat d'habitatge 2014-17, el dels salaris amb prou feines han
augmentat en aquest període: El salari mitjà per persona ocupada va créixer a un ritme mitjà
anual  del  0,4%,  molt  lluny  dels  augments  experimentats  pels  preus  dels  habitatges  i  dels
lloguers. Per a una llar que guanyés el salari mitjà anual de 1.908 €/mes en l'últim trimestre de
2017, l'esforç d'accés per accedir a un habitatge de lloguer ha passat del 33,3% de 2013 al
38,5% el 2017.
 
I en el cas dels salaris més reduïts i precaris –que són la majoria dels nous llocs de treball que es
creen-, la situació s'ha complicat bastant més: Al voltant del 40% dels assalariats, no només no
poden accedir a un habitatge en propietat, per la seva escassa solvència, sinó que tampoc poden
accedir a un habitatge de lloguer privat.
 
Mentre els llançaments judicials  per impagament hipotecari  s'han reduït amb força,  els dels
lloguers ho han fet en menor mesura, de forma que en els tres primers trimestres de 2017, els de
lloguer ja representen el 58% del total de llançaments, corresponents a més de 35.000 anuals.
 
La gran quantitat de llançaments hipotecaris fa que poques entitats financeres hagin acabat sent
propietàries d'un significatiu volum d'habitatges, molts dels quals es mantenen buits o ocupats
de forma no consentida.  En aquests  moments moltes  d'aquestes bosses  d'habitatge estan en
procés de venda a grups inversors que es desconeix quin objectiu tenen,  però que semblen
apostar per tractar aquests immobles com a excusa per fomentar l'especulació financera, sense
compromís real amb els municipis ni les demandes de la ciutadania. És un risc que cal conjurar i
aconseguir que aquests grups s'impliquin de forma proactiva en incrementar l'oferta de lloguer
assequible.
 
Però amb això no n'hi haurà prou, cal augmentar l'oferta d'habitatges de lloguer assequible, la
qual cosa exigeix ¿¿programar un ampli conjunt de mesures a nivell estatal i autonòmic. 
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Per tot plegat, hem de treballar de la mà del Govern Estatal, Govern de la Generalitat, i entitats
socials del municipi, per donar compliment al dret a un habitatge digne i assequible, dret bàsic
de les ciutadanes i ciutadans per poder viure en igualtat.
 
Per aquests motius, el Grup Municipal del PSC presenta en aquest Ple els acords següents:
 

1. Instar al Congrés de Diputats i al Senat aprovar el més aviat possible la proposició de
Llei de Mesures de foment de Lloguer estable d’habitatges per a la modificació de la
Llei 4/2013, de mesures de flexibilització i foment del mercat del lloguer d'habitatges
(coneguda  com a reforma de la  Llei  d'Arrendament  Urbans)  per  ampliar  el  termini
mínim dels contractes de lloguer a cinc anys i millorar les garanties dels inquilins.

2. Instar  al  Govern  de  l’Estat  que  una  vegada  aprovada  la  contrareforma  de  la  Llei
d'Arrendament Urbans, li doni compliment executant i desenvolupant les seves mesures
per  resoldre  i  facilitar  l’accés  al  lloguer  dels  habitatges  amb preus dignes,  justos,  i
estables.

3. Instar al Govern de la Generalitat perquè impulsi un conveni de cooperació amb aquest
municipi, a on se li delegui, amb recursos, les tasques d'inspecció i control de l'impost
de pisos buits, així com la capacitat sancionadora que emana de la Llei de l'Habitatge de
2007. Cal pressionar de forma concertada entre totes les administracions per evitar el
fenòmen dels pisos buits de grans propietaris.

4. Instar  al  Govern  de  la  Generalitat  per  a  que  impulsi  una  campanya  intensiva  de
comunicació, destinada a propietaris d’habitatge buit en zones amb demanda acreditada,
per a que els cedeixin a preus taxats, a canvi de la seva rehabilitació (si s’escau) i amb
garantia de cobrament de la renda, a les Borses de Lloguer Assequible gestionades per
les OLH.

5. Instar al Govern de la Generalitat perquè impulsi mesures decidides de suport econòmic
als operadors públics d'habitatge per a la construcció d'habitatge públic de lloguer en el
nostre municipi, en concertació amb l'Ajuntament.

6. Instar al Govern de la Generalitat per a que posi en marxa, en col·laboració amb les
OLH, un servei estable de mediació extrajudicial per casos d’impagament del lloguer,
que gestioni també els ajuts als llogaters i doni garanties als propietaris. Cal reduir a la
mínima expressió els desnonaments judicials per impagament del lloguer.

7. Donar  trasllat  d’aquests  acords  al  Govern  Estatal,  al  Govern  de  la  Generalitat,  al
Congrés dels Diputats, al Parlament de Catalunya, a les entitats municipalistes, i a les
entitats  socials  del  municipi.
  

 
La declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU) , cap en contra, i dues (2) abstencions (2 PP) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius)  dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de
2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003,
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

 
----------
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El regidor de CiU, Sr. Antoni Rafanell va manifestar que estaven d’acord amb la declaració i
votarien a favor per la necessitat de tots de tenir un habitatge digne.

El Sr. Llobet va dir que compartien en gran part la declaració, però no en alguns punts i per tant
s’abstindrien a la votació.

En el torn de GSSP, el Sr. Bondia va manifestar que: “Desde nuestro grupo municipal y 
Podemos Gavà apoyamos la declaración política que ustedes presentan esta tarde por la falta de 
incentivos y acciones de los dos gobiernos, tanto del estado español como de la Generalitat que 
es quien tiene las competencias en vivienda en Catalunya.
Pero no podemos quedarnos de brazos cruzados esperando a que actúen otros órganos públicos. 
La vivienda es el principal problema que tenemos en nuestra población y la muestra está en las 
más de 1400 solicitudes del año pasado ya sea para alquilar, adquirir o solicitar una vivienda. 
Desde Podemos lo tenemos muy claro, es por lo que les hemos presentado diferentes propuestas
a este gobierno para paliar el tremendo daño que esta ocasionando a la población.
Propuestas:
- Ampliar el personal de la oficina de vivienda del ayuntamiento, que en la actualidad es de 1 
sola persona gestionando solicitudes.
-Realizar difusión y fomentar el alquiler de viviendas a través de la oficina local dando garantías
a los propietarios de que cobrarán su alquiler y que la vivienda estará en perfectas condiciones 
cuando finalice el contrato mediante un seguro que cubra todo. Con estas medidas se conseguirá
cierta contención de precios garantizando a la propiedad el cobro de la renta mensual, con la 
condición de ofrecer en alquiler su vivienda por debajo de los precios libres.
- Ampliar las ayudas de alquiler para jóvenes del municipio.
- Multar a los bancos y grandes compañías que tienen viviendas vacías y destinar ese dinero a la
ampliación del parque de viviendas sociales del ayuntamiento que en la actualidad es 0, entre 
otras muchas más...
No podemos olvidar que el año pasado sobraron más de 6 millones de € del presupuesto 
municipal, alguna de estas actuaciones se podía haber realizado perfectamente para tratar de 
reducir el precio de la vivienda en Gavà, pero prefirieron no realizar ninguna.
Ustedes crearon y controlan en la actualidad una empresa municipal que desde hace muchos 
años no cumple con su objetivo social principal que es la promoción, gestión y ejecución de 
vivienda para las vecinas y vecinos de Gavà. Y que durante su legislatura ha vendido varios 
terrenos públicos, dejando perder la oportunidad de que parte de esas promociones se destine a 
vivienda social para familias de Gavà.
Mientras tanto, la gente de aquí, se tiene que ir a otras ciudades con vivienda más económica 
con mucha suerte, mientras otras personas no tienen otra salida que alquilar una habitación”.

Seguidament, la Sra. Jiménez, d’ERC va anunciar que votarien a favor perquè l’habitatge és
dels drets que els ciutadans tenim reconeguts en textos com ara la Constitució, pot ser el dret
que menys incidència té per part de l’administració pública, l'accés es fa a través de la iniciativa
privada i tots hem vist les conseqüències que té sobre la població i les normes del mercat no han
funcionat.  Quan  més  oferta  hi  havia  més  van  apujar  els  preus,  i  l’administració  va  oferir
habitatge social però es va sumar al carro “privatitzant” tota l’oferta d’habitatge social que se va
fer en aquell moment que es destinava a la venda i una bona part de la població va quedar
exclosa.  Va faltar perspectiva per part de totes les administracions però si ara és la Generalitat
qui té la competència, és la primera administració a la que se li ha de reclamar, però hi ha altres
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mesures que no és la construcció, sinó les que s’esmenten en aquesta declaració  que poden
facilitar l'accés a un habitatge que és un dret reconegut. .

El Sr. Ibáñez, de Ciutadans, va manifestar que Gavà és un dels 16 municipis  municipi coster on
més ha pujar el preu de l’habitatge, un 4,2% respecte el 2017. S’ha d’evitar l’augment del preu
de l’habitatge si pensem en com han pujat els salaris, i no només construint habitatges, sinó que
sigui de qualitat i no passi com al barri de Can Ribes-I, on hi han hagut problemes amb les
primeres pluges. Va fer menció també a que l’aprofitament urbanístic hauria d’haver-se destinat
en habitatge públic  i  habitatge públic  de lloguer,  avui  es  tindria  un parc  d’habitatges  molt
important. Finalment, i malgrat això, va anunciar que votarien a favor.

Per finalitzar, el Sr. Tort  va agrair a tots els grups que recolzaven la declaració, i al Sr. Ibáñez li
va dir que ja sap que GTI ha utilitzat l’aprofitament urbanístic per fer habitatges i equipaments
necessaris per la ciutat. El preu del lloguer ha pujar a l’àrea metropolitana, i per aquest motiu
Gavà està més afectada.
Al Sr. Bondia li va dir que s’està planificant creixement amb habitatges de preu protegit i s’està
bonificant  l’IBI  dels  propietaris  que  posen  el  seu  habitatge  a  la  borsa  d’habitatges  i  tenen
garantit el cobrament. Hi ha molta demanda i per això demanem a qui té la competència que es
posi les piles i treballi en la mateixa línia.
Al Sr. Llobet li va dir que amb tres anys una família no té estabilitat  i per això es demana
l’augment als cinc anys.
El govern d’Espanya està treballant per aplicar aquestes mesures i espera que la resta de grups
ho recolzin.

----------

Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les  vint hores i quaranta-nou minuts de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono
fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

                 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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